

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်က တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

## ကိုယ်ချင်းစာတရားထား

အလုံးစုံသော သတ္တဝါတို့သည် ဒဏ်မှထိတ်လန့်ကုန်၏။  
 အလုံးစုံသော သတ္တဝါတို့သည် သေခြင်းကို ကြောက်ကုန်၏။  
 မိမိကိုယ်ကို ဥပမာပြု၍ (သတ္တဝါတို့ကို) မသတ်ဖြတ်၊ မညှဉ်း  
 ဆဲရာ။ (အရာရာတွင် ကိုယ်ချင်းစာတရား ထားသင့်ကြ၏။  
 သတ္တဝါတို့အား ရိုက်ပုတ်၊ ညှဉ်းဆဲ၊ သတ်ဖြတ်ခြင်းကို မပြုရာ။)  
 ဒဏ္ဍဝင် (ဓမ္မပဒ - ၁၂၉)

၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလပြည့်ကျော် ၇ ရက် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်၊ ကြာသပတေးနေ့ အတွဲ (၅၉)၊ အမှတ် (၁၀၈)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကေဆိုင်းက နာဂရိုးရာ နှစ်သစ်ကူးလက်ဆောင်ပေးအပ်စဉ်။



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် (၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော် မှခံဦးကို စက်ခလုတ်နှိပ် ဖွင့်လှစ်ပေးစဉ်။

## နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချို ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နာဂရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

လဟယ် ဇန်နဝါရီ ၁၅  
 ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နာဂရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လဟယ်မြို့ရှိ ရိုးရာကွင်း၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့ တက်ရောက်သည်။  
 စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

## နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် (၆၈)နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်

လွိုင်ကော် ဇန်နဝါရီ ၁၅  
 နယ်စပ်ဒေသနှင့် တိုင်းရင်းသားလူမျိုးများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဗဟိုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ၊ ဦးမင်းသူ၊ ဒေါက်တာ အောင်သူ၊ ဦးအုန်းဝင်း၊ ဦးသိန်းဆွေ၊  
 စာမျက်နှာ ၅ ကော်လံ ၁



နှစ်ပေါင်းထောင်ချီ ကြာမြင့်သော ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးကို ဆက်လက်ပုံဖော်မည့် စာမျက်နှာသစ်များ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်

တရုတ် - မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးဆောင်းပါး စာ - ၈၊ ၉



## Best SME Bank in Myanmar

ASIAN BANKING & FINANCE (ABF) 2019

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများတိုးချဲ့ရန်အတွက် **CB BANK** ၏ SME ချေးငွေများကိုစတင်လျှောက်ထားလိုက်ပါ။

www.cbbank.com.mm Contact Center: (95-1) 2317770







ယင်းနောက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နာဂရီးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်သို့ ပေးပို့သည့် သဝဏ်လွှာကို ပြည်သူ့ လွှတ်တော် တိုင်းရင်းသားရေးရာနှင့် ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်မှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခွန်မောင်သောင်းက ဖတ်ကြားပြီး စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်က နာဂဒေသ၏ လူမှုစီးပွားဘဝ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေး ဆောင်ရွက်နေမှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် နာဂရီးရာစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုဗဟို ကော်မတီ နာယက ဦးရုတ်ကြူးက ကျေးဇူးတင်စကား ပြောကြားသည်။

နှစ်သစ်ကူးလက်ဆောင်ပေးအပ်

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံ နာဂကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကေဆိုင်က နာဂရီးရာ နှစ်သစ်ကူးလက်ဆောင်ပေးအပ်ပြီး နိုင်ငံတော် သမ္မတက နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေး အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ထောက်ပံ့လှူဒါန်းသည့် ဆန်အိတ် ၄၀၀၀ နှင့် သွပ်အချပ် ၃၀၀၀ ကို နာဂကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌထံ ပေးအပ်သည်။

ဆက်လက်၍ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသ ကြီးဝန်ကြီးချုပ်၊ အနောက်မြောက်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက နာဂဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ထောက်ပံ့ငွေနှင့်ပစ္စည်းများကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၊ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ အလုပ် အမှုဆောင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများထံ ပေးအပ်ကြသည်။

ထို့နောက် အခမ်းအနားသဘာပတိက နိဂုံးချုပ်စကား ပြောကြားပြီး နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအတွက် ဆုတောင်းစကားပြောကြားကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်း လိုက်သည်။

ဖျော်ဖြေတင်ဆက်

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်ဇနီးတို့က အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ဒေသခံနာဂ တိုင်းရင်းသားများကို ရင်းနှီးစွာ လိုက်လံနှုတ်ဆက်ပြီး နာဂ တိုင်းရင်းသားရိုးရာအကများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

ပါဝင်ဆင်နွှဲ

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်ဇနီးနှင့် အဖွဲ့သည် နာဂရီးရာလက်မှုပြခန်းနှင့် ယဉ်ကျေးမှုပြခန်းတို့ကို ကြည့်ရှု ပြီး နာဂရီးရာပန်တုံးထုပွဲတွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြကာ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နာဂရီးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အထိမ်းအမှတ် ဌာနဆိုင်ရာပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်

မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် စာရာမေရီ ရိပ်သာ၌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသ ကြီး အစိုးရအဖွဲ့၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ နာဂ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသဦးစီးအဖွဲ့၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ မြို့မိမြို့ဖများနှင့် တွေ့ဆုံပြီး နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အားလုံးတက်ညီ လက်ညီဖြင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားကြရန် လမ်းညွှန် မှာကြားသည်။

စာမျက်နှာ ၄ သို့

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နာဂရီးရာနှစ်သစ်ကူး နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်



ရှေ့ဖို့မှ

အခမ်းအနားသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ဖြစ်ကြ သည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးရဲအောင်၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဒေါက်တာမြင့်ထွေး၊ ဦးဟန်ဇော်၊ နိုင်သက်လွင်၊ တိုင်းဒေသ ကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာမြင့်နိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသန်း၊ အနောက်မြောက်တိုင်းစစ် ဌာနချုပ်တိုင်းမှူး ဗိုလ်ချုပ်စိုးတင်နိုင်၊ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးများ၊ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသား လွှတ်တော်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် များ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများ၊ နာဂမျိုးနွယ်စု တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များ၊ နာဂရီးရာစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဗဟိုကော်မတီနာယကနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဒေသခံ နာဂတိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူများ၊ ရုပ်မိ ရုပ်ဖများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ တော်အလံကို အလေးပြုကြပြီး အခမ်းအနားသဘာပတိ နာဂတိုင်းရင်းသား ဦးမွန်ပိက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြားကာ နာဂတိုင်းရင်းသူ ဒေါ်ခေါင်က နာဂရီးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် ဖြစ်ပေါ်လာပုံသမိုင်းကို ရှင်းလင်းတင်ပြ သည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နာဂရီးရာနှစ်သစ်ကူး နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

(နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ပြောကြားသည့် နာဂ ရီးရာနှစ်သစ်ကူး နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကား အပြည့်အစုံကို စာမျက်နှာ - ၂ တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့ နာဂရီးရာ ပန်တုံးထုပွဲတွင် ပါဝင်ဆင်နွှဲကြစဉ်။

သတင်းစဉ်

စာမျက်နှာ ၃ မှ

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အဖွဲ့သည် လဟယ်မြို့၊ ထေရဝါဒဗုဒ္ဓသာသနာပြု (ဗဟို)ကျောင်းတိုက် သို့ ရောက်ရှိကြပြီး ဗဟိုသာသနာပြုခေါင်းဆောင် ဆရာတော် ဘဒ္ဒန္တသုမန အမှူးပြုသည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ဖူးမြော်ကြည်ညိုပြီး လှူဖွယ်ဝတ္ထု ပစ္စည်းနှင့် အလှူငွေများကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

တက်ရောက်အားပေး

ညပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် ဇနီးနှင့်အဖွဲ့သည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် နာဂရီးရာ နှစ်သစ်ကူးပွဲတော် အထိမ်းအမှတ် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုမီးပုံပွဲသို့ တက်ရောက်အားပေးကြသည်။

ကပြဖျော်ဖြေ

ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုမီးပုံပွဲကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ခေါက်တာမြင့်နိုင်၊ နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ ဒေသဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကေဆိုင်နှင့် နာဂရိုးရာယဉ်ကျေးမှု ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးပေါင်ခတို့က မီးထွန်းညှိဖွင့်လှစ်ပေးပြီး မျိုးနွယ်စုအလိုက် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကအဖွဲ့များက အလှည့်ကျ ကပြဖျော်ဖြေကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက မျိုးနွယ်စုအလိုက် ရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအကအဖွဲ့များအား ဂုဏ်ပြုဆုငွေများ ပေးအပ်သည်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ နာဂတိုင်းရင်းသားရိုးရာအကများဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်နေမှုကို ကြည့်ရှုအားပေးစဉ်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များ နာဂရိုးရာ လက်မှုပြခန်းကို ကြည့်ရှုစဉ်။ သတင်းစဉ်

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရက ထောက်ပံ့ လှူဒါန်းသည့် သွပ်အချပ် ၃၀၀၀ ကို နာဂကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ ဦးစီးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌထံ ပေးအပ်စဉ်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် (၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့ အခမ်းအနားတွင် နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

ဓာတ်ပုံ- သတင်းစဉ်

ရှေ့ဖုံးမှ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးအောင်ထူး၊ ဦးတင်လတ်၊ ဦးလှမော်ဦး၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်မှ အထူး လေယာဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာကြရာ ကယားပြည်နယ် လွိုင်ကော်မြို့သို့ ရောက်ရှိကြသည်။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့အား ကယားပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိနှင့် ဇနီး ဒေါ်မြင့်မြင့်မော်၊ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်နယ်တရားသူကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်ဥပဒေချုပ်၊ ပြည်နယ်စာရင်းစစ်ချုပ်၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စား လှယ်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများ၊ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများက လွိုင်ကော် လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

သောင်းသောင်းဖြူကြိုဆို

ထို့ပြင် ကယားပြည်နယ်မှ ဒေသခံ တိုင်းရင်းသားပြည်သူများ၊ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အကအဖွဲ့များက လွိုင်ကော်မြို့တွင် လမ်းမ များ၌ သောင်းသောင်းဖြူ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် ကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်သည် (၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည် နယ်နေ့ ပွဲတော်မုခ်ဦးဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ၊ ဦးမင်းသူ၊ ဒေါက်တာအောင်သူ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိ၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှထွေး၊ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာခင်စည် သူ၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစောစိန်ထွန်းနှင့် မြို့မိမြို့မ ဒေါ်လှစိန်တို့က (၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့

အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်ကို ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်က (၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ် နေ့ အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်မုခ်ဦးကို စက်ခလုတ် နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်သည် (၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည် နယ်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားတွင် သဘာပတိအဖွဲ့ဝင် ကယားမျိုးနွယ်စု (၉) ခုတို့မှ လူမျိုးစု ခေါင်းဆောင်များက နေရာယူကြပြီး တက် ရောက်လာကြသူများက ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်အလံ၊ ကျဆုံးလေပြီးသော အာဇာနည်ခေါင်းဆောင်များနှင့် ရဲဘော် အပေါင်းအား အလေးပြုကြသည်။

“မငြိမ်းချမ်းလို့မဖြစ်ဘူး” သီချင်းဖြင့်ဖျော်ဖြေ ယင်းနောက် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများက “မငြိမ်းချမ်းလို့မဖြစ်ဘူး” သီချင်းဖြင့် ဖျော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာ နိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်ထံမှ (၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့အတွက် ပေးပို့သည့် ဂုဏ်ပြုသဝဏ်လွှာကို ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိက ဖတ်ကြား သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က မိန့်ခွန်း ပြောကြားသည်။

(နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ (၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့အခမ်းအနား၌ ပြောကြား သည့် နှုတ်ခွန်းဆက်အမှာစကားအား စာမျက်နှာ ၁၀ တွင် ဖော်ပြထားပါသည်။)

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ

ပုဂ္ဂိုလ်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် လည်း ကောင်း၊ သဘာပတိအဖွဲ့ဝင် ကယားမျိုးနွယ်စု (၉) ခုတို့မှ လူမျိုးစုခေါင်းဆောင်များနှင့် လည်း ကောင်း၊ ကယားမျိုးနွယ်စု (၉) စုတိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်းသူများနှင့် လည်းကောင်း မှတ်တမ်း တင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်သည် တိုင်းရင်းသားရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှု အကအဖွဲ့များနှင့်အတူ ရိုးရာအက၊ ဗုံပလေ အကတို့ဖြင့် ပါဝင်ဆင်နွှဲသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်သည် ဒေသခံတိုင်းရင်းသား၊ တိုင်းရင်း သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက် ပြီး (၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်၌ ပြသထားသည့် ဌာန ဆိုင်ရာ ပြခန်းများအား ကြည့်ရှုအားပေးသည်။

သဝဏ်လွှာများပေးပို့

(၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့ အတွက် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတီခွန် မြတ်၊ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ကယော အမျိုးသားစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ၊ ပအိုဝ်းစာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ၊ ဓနု တိုင်းရင်းသားရေးရာအဖွဲ့ချုပ်(ဗဟို)၊ ကယန်း စာပေနှင့် ယဉ်ကျေးမှုကော်မတီ၊ ဘာသာ ပေါင်းစုံ ချစ်ကြည်ညီညွတ်ရေးအဖွဲ့ (ကယား ပြည်နယ်) နှင့် ရွှေလွိုင်ကော်(ကယား)ပရဟိတ အသင်းတို့ကလည်း သဝဏ်လွှာများ ပေးပို့ ထားကြောင်း သိရသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် အဖွဲ့သည် လွိုင်ကော်မြို့မှ ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် ဒီးမေ့ ဆိုမြို့နယ်၊ ဆောင်ဒုလောကျေးရွာအုပ်စု၊ ငရိုး

ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိကြရာ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးကြည်မင်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းရင်း သားရိုးရာယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့များ၊ ဒေသခံ ပြည်သူများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆို နှုတ်ဆက်ကြသည်။

ပြည်တော်သာငြိမ်းချမ်းရေး စေတီတော် ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့သည် ငရိုးကျေးရွာ၊ ငရိုး သာသနာပြုကျောင်းဝင်းအတွင်း တည်ထား ကိုးကွယ်တော်မူမည့် “ပြည်တော်သာ ငြိမ်းချမ်းရေး” စေတီတော် ရတနာအုတ်မြစ် တော်စီ မဟာမင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်ကြည့်ကြည့်ကြသည်။

အခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ဧည့်ပရိသတ်များက မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကိုင်မြို့နယ် ပြည်တော်သာဘုန်းတော်ကြီးသင် ပညာရေး ကျောင်းတိုက် ဦးစီးပဓာန နာယက သဒ္ဓမ္မ ဇောတိကဓဇ ဒေါက်တာဇေနထံမှ ငါးပါးသီလ ခံယူဆောင်တည်ကြ၍ ဩဝါဒခံယူကြပြီး ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များထံ ရတနာ အုတ်မြစ်တော်များနှင့် လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်း များကို ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ထို့နောက် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စဉ့်ကိုင်မြို့နယ် ပြည်တော်သာဘုန်းတော်ကြီး သင် ပညာရေးကျောင်းတိုက်၏ ဦးစီးပဓာန နာယက သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တဒေါက်တာ ဇေနက ရတနာအုတ်မြစ်တော်စီသွင်းမည့် အလယ်ဗဟို၌ ပန္နက်တော်တင်ပေးသည်။

ရတနာအုတ်မြစ်တော် စီသွင်းပူဇော်

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်က ရတနာအုတ်မြစ်တော်စီသွင်းမည့် အလယ်ဗဟို၌ ပတ္တမြားရတနာအုတ်မြစ်တော် ကို စီသွင်းပူဇော်၍ အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေးသည်။

အလားတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယ ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ကျော်ဆွေ၊ ဦးမင်းသူ၊ ဒေါက်တာ အောင်သူ၊ ဦးအုန်းဝင်းနှင့် ဦးသိန်းဆွေ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအယ်လ်ဖောင်းရှိနှင့် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများက သတ်မှတ်နေရာ အသီးသီးတွင် ရတနာအုတ်မြစ်တော်များ စီသွင်း၍ အမွှေးနံ့သာရည်များ ပက်ဖျန်းပေး ကြကာ အခမ်းအနားကို ရုပ်သိမ်းလိုက်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံ ပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အဖွဲ့သည် ရဟတ်ယာဉ်များဖြင့် လွိုင်ကော်မြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြပြီး ကယားပြည်နယ် ဧည့်ရိပ်သာ၌ ကယား ပြည်နယ်မှ မျိုးနွယ်စုခေါင်းဆောင်များ၊ ဘာသာရေးခေါင်းဆောင်များ၊ ရုပ်မိရုပ်ဖများ နှင့် အတူတကွ နေ့လယ်စာသုံးဆောင်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဧည့်ရိပ်သာတွင် ကရင်နီလူ့အခွင့်အရေးမှ ဦးဗညား၊ တောင်သူ လယ်သမားသမဂ္ဂမှ ခူးတူရယ်၊ လူငယ်များ သမဂ္ဂမှ ခွန်သောမတစ်၊ တောင်သူ ကားစီ ပါးရယ်၊ ကျောင်းသားများသမဂ္ဂမှ ခွန်မျိုးလှိုင် ဝင်း၊ ကယန်းအမျိုးသမီးအစည်းအရုံးမှ မဟယ် လင်နှင့် ကယားလီပုလူငယ်အဖွဲ့မှ ခူးရိုးရယ် တို့နှင့် တွေ့ဆုံသည်။

တွေ့ဆုံစဉ် တက်ရောက်လာကြသူများ က တစ်ဦးချင်း မိတ်ဆက်ကြပြီး ခူးတူရယ်က မြေသိမ်းဆည်းခံ တောင်သူလယ်သမားများ ပြစ်ဒဏ်ကျခံနေရခြင်း၊ တရားစွဲဆိုမှုကြောင့် အမှုရှင်ဆိုင်နေရခြင်း စသည်တို့ကို ကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးရန် လည်းကောင်း၊ ခူးရိုးရယ် က ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းကြေးရုပ်ကိုစွဲမြစ်စဉ် တွင် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးညှိနှိုင်းရန် လိုအပ်ချက် များရှိခဲ့သဖြင့် သက်ဆိုင်သူများ ပါဝင်စေပြီး ပြေလည်ရေးအတွက် တွေ့ဆုံဆွေးနွေး ညှိနှိုင်း နိုင်ရန်အတွက် စီစဉ်ပေးရန်လည်းကောင်း၊

စာမျက်နှာ ၆ သို့



နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ၊ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် မြို့မိမြို့မ ဒေါ်လှစိန်တို့က (၆၈) နှစ်မြောက် ကယားပြည်နယ်နေ့ အထိမ်းအမှတ်ပွဲတော်ကို ဖဲကြိုးဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြစဉ်။

ဓာတ်ပုံ- သတင်းစဉ်





# နှစ်ပေါင်းထောင်ချီ ကြာမြင့်သော ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးကို ဆက်လက်ပုံဖော်မည့် စာမျက်နှာသစ်များ

## တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်



ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ တရုတ်-မြန်မာသံတမန်ဆက်ဆံရေး နှစ်(၇၀)ပြည့်မြောက်သည့် အခါသမယ၌ မြန်မာနိုင်ငံသို့ တရားဝင်ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ် လာရောက်ရသည့်အတွက် အလွန်ဝမ်းမြောက်မိပါသည်။ ၂၀၀၉ ခုနှစ်က ကျွန်တော်သည် ဤသာယာလှပသည့်နိုင်ငံကို လာရောက်ခဲ့ဖူးပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ သာယာလှပပြီး ဆိတ်ငြိမ်သည့်ရှုခင်းများ၊ အရောင်အသွေးစုံလင်လှသည့် ယဉ်ကျေးမှု၊ လုံ့လဝီရိယရှိပြီး ရိုးသားကြသည့် ပြည်သူများကို ကျွန်တော်သည် နက်နက်ရှိုင်းရှိုင်း အမှတ်ရနေပါသည်။ ယခုအကြိမ် ခရီးစဉ်မှတစ်ဆင့် မြန်မာမိတ်ဆွေများနှင့်အတူ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးအကြောင်း ဆွေးနွေးကြရင်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အစီအစဉ်များကို ချမှတ်နိုင်ရန် ကျွန်တော်မျှော်လင့်ပါသည်။

တရုတ်- မြန်မာနှစ်နိုင်ငံသည် တောတောင်ရေမြေချင်း ဆက်စပ်လျက်ရှိပြီး ခေတ်အဆက်ဆက် အိမ်နီးချင်းများအဖြစ် ရင်းနှီးစွာ နေထိုင်ခဲ့ကြပါသည်။ မြန်မာစကား၌ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ဆိုသည်မှာ တစ်အူတုံဆင်း ညီအစ်ကိုဟု အဓိပ္ပာယ် ရပါသည်။ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများသည် ရှေးပဝေသဏီမှစ၍ ချစ်ခင်ရင်းနှီးစွာ နေထိုင်ခဲ့ကြပြီး ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ချစ်ကြည်ရေးသမိုင်းကာလ ရှည်ကြာစွာ တည်ရှိနေပါသည်။ အေဒီ ၄ ရာစုတုန်းက ကျွန်တော်တို့၏ ဘိုးဘွားများသည် စီချမ်-ယူနန်-မြန်မာ-အိန္ဒိယကို ဖြတ်သန်းသည့် “ရွှေလမ်းငွေလမ်း”ကို ဖောက်လုပ်ခဲ့ပြီး ကုန်သွယ်မှု ပြုလုပ်ခဲ့ကြပါသည်။ တရုတ်ထန်မင်းဆက်ခေတ်က မြန်မာပျူခေတ်မင်းသားဦးဆောင်သည့် အနုပညာရှင်များအဖွဲ့သည် မိုင်ထောင်ချီခရီးနှင့်၍ ချန်အန်းမြို့သို့ လာရောက်ခဲ့ရာ တရုတ်နာမည်ကြီးကဗျာဆရာပိုင်ကျီးယိက ကျော်ကြားလှသည့် “ပျူတေးသံ”ကဗျာကို ရေးစပ်သီကုံးခဲ့ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် လူမှုရေးစနစ် ကျင့်သုံးမှုမတူသည့် နိုင်ငံများအနက် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံကို ပထမဆုံး အသိအမှတ်ပြုသည့်နိုင်ငံ ဖြစ်ပါသည်။ နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်ဟောင်းများသည် တရုတ်-မြန်မာဆက်ဆံရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် သွေးချွေးပေါင်းများစွာဖြင့် အားထုတ်ကြိုးပမ်းခဲ့ကြပါသည်။ တရုတ်ဝန်ကြီးချုပ် ချူအင်လိုင်သည် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ၉ ကြိမ်တိုင် လာရောက်ခဲ့ပါသည်။ ဝန်ကြီးချုပ်ချူအင်လိုင်မှ မြန်မာအမျိုးသားဝတ်စုံဆင်မြန်း၍ မြန်မာပြည်သူများနှင့်အတူ

အတူသင်္ကြန်ပွဲတော်ကို နှံ့ပျော်ခဲ့ပုံသည် ယနေ့တိုင် လူအများပါးစပ်ဖျားတွင် ချီးကျူးပြောဆိုနေကြဆဲ ဖြစ်ပါသည်။ မူကြီးငါးရပ်လက်တွေ့ကျင့်သုံးသံတမန်ဆက်ဆံရေး ထူထောင်သည့် နှစ်(၇၀)အတွင်း တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံသည် ငြိမ်းချမ်းစွာအတူ ယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး မူကြီးငါးရပ်ကို အဆိုပြု၍ လက်တွေ့ကျင့်သုံးခဲ့ကြပါသည်။ အပြန်အလှန် ယုံကြည်မှု၊ အပြန်အလှန်လေးစားမှု၊ အပြန်အလှန် ထောက်ခံအားပေးမှုတို့ အစဉ်တစိုက် ဆောင်ရွက်ပြီး နိုင်ငံကြီး နိုင်ငံငယ်အကြား တန်းတူညီမျှစွာ ဆက်ဆံရေး၊ အပြန်အလှန် အကျိုးဖြစ်ထွန်းရေး၊ အတူတကွ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဟူသည့် စံနမူနာကို တည်ဆောက်ရာ နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများအတွက် လက်တွေ့အကျိုးစီးပွားများ ဆောင်ကြဉ်းပေးနိုင်ခဲ့ပါသည်။

အားပေးပြီး မြန်မာအစိုးရက ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည် သင့်မြတ်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှု အပေါ် ထောက်ခံအားပေးကာ မြန်မာနိုင်ငံက နိုင်ငံတကာစင်မြင့်၌ ရသင့်ရထိုက်သည့် အခွင့်အရေးနှင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်သိက္ခာကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းအပေါ်ကိုလည်း ထောက်ခံအားပေးပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ အချက်အချာကျသော အကျိုးစီးပွားနှင့် အရေးကြီးကိစ္စရပ်များ၌ တရုတ်နိုင်ငံအပေါ် ပြတ်သားစွာထောက်ခံအားပေးပါသည်။

နှစ်နိုင်ငံလက်တွေ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမို များပြားလာပါသည်။ တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ စီးပွားရေး အပြန်အလှန် ဖြည့်ဆည်းနိုင်ပြီး ရှေ့အလားအလာကောင်းမွန်လှပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကုန်သွယ်မှု ပမာဏအကြီးဆုံးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု အရေးပါဆုံးနိုင်ငံအဖြစ် ကာလကြာရှည်စွာ ရပ်တည်နေပါသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ် ပထမ ၁၁ လပိုင်းတွင် နှစ်ဖက်ကုန်သွယ်မှု ပမာဏသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၁၆ ဒသမ ၈ ဘီလီယံရှိခဲ့ပြီး မြန်မာ့လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေး၊ မွေးမြူရေး ထွက်ကုန်

ပစ္စည်းများ တရုတ်နိုင်ငံသို့ ပိုမိုများပြားစွာ ဝင်ရောက်လာခဲ့ပါသည်။ အခြေခံအဆောက်အအုံ တည်ဆောက်ရေးစာပစ္စည်း ကဏ္ဍစုံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုရလဒ်များ များပြားလာပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် " Belt and Road" အတူတကွ တည်ဆောက်ရေးလမ်းကြောင်းတစ်လျှောက်ရှိ အရေးပါနိုင်ငံ ဖြစ်ပါသည်။ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်သည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု မဟာဗျူဟာ ချိတ်ဆက်မှုကို နက်ရှိုင်းစေပြီး တရုတ်-မြန်မာ စီးပွားရေး စာမျက်နှာ ၉ သို့



တရုတ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်ကြီး တိန်ရှောင်ဖိန် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်အဖြစ် တာဝန်ထမ်းဆောင်စဉ်အတွင်း ၁၉၇၈ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ မြန်မာနိုင်ငံ တရားဝင်ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ်၌ ရွှေတိဂုံစေတီတော်သို့ သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ည့်ပြီး ဧည့်သည်တော်မှတ်တမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးစဉ်။

တရုတ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် ချူအင်လိုင် ၁၅-၄-၁၉၆၀ ရက်တွင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးလာရောက်စဉ်က မြန်မာအမျိုးသားဝတ်စုံဆင်မြန်း၍ ရန်ကုန်မြို့ မြန်မာ့ရိုးရာသင်္ကြန်ပွဲတော်၌ ပြည်သူများနှင့်အတူ ပျော်ရွှင်စွာ ပါဝင်ဆင်နွှဲစဉ်။

“တရုတ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံမှ မိမိနိုင်ငံ၏အခြေအနေနှင့် ကိုက်ညီသည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုလမ်းကြောင်းကို လျှောက်လှမ်းနေခြင်းအပေါ် ပြတ်သားစွာထောက်ခံအားပေးပြီး မြန်မာအစိုးရက ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသား ပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုအပေါ် ထောက်ခံအားပေးကာ မြန်မာနိုင်ငံက နိုင်ငံတကာစင်မြင့်၌ ရသင့်ရထိုက်သည့် အခွင့်အရေးနှင့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်သိက္ခာကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ခြင်းအပေါ်ကိုလည်း ထောက်ခံအားပေးပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ အချက်အချာကျသော အကျိုးစီးပွားနှင့် အရေးကြီးကိစ္စရပ်များ၌ တရုတ်နိုင်ငံအပေါ် ပြတ်သားစွာ ထောက်ခံအားပေးပါသည်။”



စာမျက်နှာ ၈ မှ

စကြို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ သဘောတူစာချုပ်များကို ချုပ်ဆိုကာ ပူးပေါင်းလုပ်ငန်းကော်မတီကို ဖွဲ့စည်း၍ စကြိုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းကို တည်ငြိမ်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက် ရှိပါသည်။

နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများအကြား ကူးလူး ဖလှယ်ရေး တစ်နေ့တခြား တိုးများလာပါ သည်။ တရုတ်-မြန်မာယဉ်ကျေးမှု ဘာသာ ရေး၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များအကြား ကူးလူးဖလှယ် ရေးတိုးများလာပြီး ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ချစ်ကြည်ရေးနက်ရှိုင်းစေရေးအတွက် ခိုင်မာ သည့်ကျားကန်မှုကို ပေးစွမ်းနိုင်ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၏ အမျိုးသားအဖိုးတန်ရတနာ တစ်ပါးဖြစ်သည့် ဗုဒ္ဓမြတ်စွယ်တော်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပင့်ဆောင်ချက်အရ မြန်မာ နိုင်ငံသို့ ၄ ကြိမ်တိုင် ကြွချီအပူဖောင်းခံခဲ့ပါ သည်။ မြန်မာနိုင်ငံသည် တရုတ်နိုင်ငံ လော့ရန်မြို့ရှိ မြင်းဖြူဘုရားကျောင်းတွင် မြန်မာကျောင်းဆောင် လှူဒါန်းဆောင်ရွက်



တရုတ်နိုင်ငံမှ ဗုဒ္ဓမြတ်စွယ်တော်အား ဒေသစာရိပူဇော်ခံရန် နေပြည်တော်လေဆိပ်သို့ ၆-၁၁-၂၀၁၁ ရက်က ပင့်ဆောင်လာစဉ်။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တိုးချဲ့ကာ တရုတ်- မြန်မာ ချစ်ကြည်ရေးဟူသော ပြည်သူ့ဆန္ဒကို အဆက်မပြတ် ခိုင်မြဲအောင် လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြင့် ဆွေမျိုး ပေါက်ဖော် ချစ်ကြည်ရေးကို ပြည်သူများ၏ စိတ်နှလုံး ထဲတွင် အမြစ်တွယ်စေကာ ရှင်သန်မှုသစ် များနှင့် အားအင်သစ်များ ပေါ်ထွက်လာ စေပါမည်။

အေးအတူပူအမျှ နှစ်ထောင်ချီကြာ လက်တွဲသွားမည်

ညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်မှုကို မြှင့်တင်၍ ဒေသတွင်း အေးချမ်းတည်ငြိမ်သည့် အခြေ အနေ သစ်ကို ဖန်တီးပါသည်။ လက်ရှိတွင် တစ်ကိုယ်တော်ဝါဒ (Unilateralism) ကိုယ်ကျိုးစီးပွား ကာကွယ်ရေးဝါဒ (Protectionism) များ ခေါင်းမောလာရာ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်သည် ကုလသမဂ္ဂ၊ အရှေ့အာရှ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ရေး၊ လန်ချန်း-မဲခေါင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး စသည့်ဘက်ပေါင်းစုံ ယန္တရားမူဘောင်များတွင် ညှိနှိုင်းဆောင် ရွက်မှုကို မြှင့်တင်ရပါမည်။ ခေတ်ကာလသစ်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ငလျင်ဒဏ်ကြောင့်ပျက်စီးခဲ့သည့် ပုဂံဒေသရှိ သဗ္ဗညုဘုရားပြန်လည်ပြင်ဆင်ရေးတွင် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့သော တရုတ်နိုင်ငံမှ ပညာရှင်အဖွဲ့အား ၃-၈-၂၀၁၈ ရက်က အမှတ်တရလက်ဆောင် ပေးအပ်စဉ်။



၂၇-၄-၂၀၁၉ ရက်တွင် ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် “ရပ်ဝန်းနှင့် ပိုးလမ်းမ စီမံကိန်း”အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဖိုရမ်သို့ တက်ရောက်လာသည့် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် အား တရုတ်သမ္မတ ရှီကျင့်ဖျင်က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စဉ်။

ခဲ့ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် “အလင်းရောင်ခရီးစဉ်” နှင့် မွေးရာပါ နှလုံးရောဂါဝေဒနာရှင်ကလေးငယ်များကို ကယ်ဆယ်ကူညီသည့် လှုပ်ရှားမှုများ ဖော်ဆောင်ခဲ့ပြီး ဝေဒနာရှင်များစွာကို ကုသ ပေးခဲ့ပါသည်။ တရုတ်နိုင်ငံ၏ လက်ရာ မြောက်ရပ်ရှင်နှင့် ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲများ သည်လည်း မြန်မာပရိသတ်များ၏ ကြိုက်နှစ်သက်မှုကို ခံခဲ့ရပါသည်။ ဆက်ဆံရေးခေတ်ကာလသစ်သို့ ယခုနှစ်တွင် တရုတ်နိုင်ငံသည် အသင့် အတင့် ကြွယ်ဝချမ်းသာသည့် လူ့အဖွဲ့ အစည်းကို ဘက်စုံတည်ဆောက်ပြီးစီးမည် ဖြစ်ကာ ပထမဆုံးနှစ်တစ်ရာ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်မှု ရည်မှန်းချက်ကို ဖော်ဆောင် နိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုသည်လည်း အောင်မြင်မှုအသစ်များ အဆက်မပြတ် ဖြစ်ထွန်းလျက် ရှိပါသည်။ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် သည် သံတမန်ဆက်ဆံရေး ထူထောင်ခြင်း နှစ်(၇၀)ပြည့် အခွင့်ကောင်းအဖြစ် မှတ်ယူ၍ အစဉ်အလာ ချစ်ကြည်ရေးကို ပြန့်ပွား

အောင်ဆောင်ရွက်ကာ အကျိုးတူပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုကို နက်ရှိုင်းစေပြီး တရုတ်- မြန်မာဆက်ဆံရေး ခေတ်ကာလသစ်သို့ ဝင်ရောက်လာစေရန် တွန်းအားပေး ဆောင် ရွက်သင့်ပါသည်။ မဟာဗျူဟာ ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်မှုကို မြှင့်တင်၍ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးလမ်းပြ မြေပုံသစ်ကို ရေးဆွဲချမှတ်ပါသည်။ နှစ်ဦး နှစ်ဖက်သည် အဆင့်မြင့်ခေါင်းဆောင်များ အကြား ကူးလူးဆက်ဆံ ဦးဆောင်မှု၏ အခန်းကဏ္ဍကို ဆက်လက်မြှင့်တင်၍ အဆင့်အသီးသီးအကြား ချိတ်ဆက်ညှိနှိုင်းမှု ကို တိုးမြှင့်ကာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အတွေ့ အကြုံများ မျှဝေပေးရပါမည်။ တစ်ဦး၏ အချက်အချာကျသော အကျိုးစီးပွားနှင့် ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များတွင် တစ်ဦးက ပြတ်သားစွာ ထောက်ခံအားပေးပြီး မဟာ ဗျူဟာအမြင်နှင့် ရေရှည်ရှုထောင့်ဖြင့် ဘက်စုံ မဟာဗျူဟာမြောက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးကို နက်ရှိုင်းစေကာ နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူများ၏ စိတ်နှလုံးအတွင်း၌ အေးအတူပူအမျှ အသိုက်အပန်း အသိစိတ်ကို အမြစ်တွယ်အောင် ဆောင်ရွက်ရပါမည်။

ပို့ဆောင်ရေး၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ ငွေရေးကြေးရေး၊ လူမှုအကျိုးပြုလုပ်ငန်း စသည့်နယ်ပယ်များ၌ လက်တွေ့ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို နက်ရှိုင်း စေကာ တရုတ်-မြန်မာ အကျိုးတူပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုမှတစ်ဆင့် ပြည်သူများအတွက် အကျိုးအမြတ်များ ပိုမိုများပြားစွာဖော်ဆောင် ပေးရပါမည်။ ကူးလူးဖလှယ်မှုနှင့် အပြန်အလှန် အတူ ယူမှုကို တိုးမြှင့်၍ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ချစ် ကြည်ရေးအား အနှစ်သာရအသစ် ထည့်သွင်း ပေးပါသည်။ နှစ်နိုင်ငံသည် ယခုနှစ်ကို “တရုတ်-မြန်မာယဉ်ကျေးမှု ခရီးသွားနှစ်” ဟု သတ်မှတ်ထားရာ မြန်မာ နိုင်ငံ၏ လှပသော သဘာဝရှုခင်းများနှင့် များပြားပြည့်ဝလှသော ယဉ်ကျေးမှု ရှေးဟောင်းအမွေအနှစ်များက ပိုမိုများပြားသည့် တရုတ်ခရီးသွားဧည့်သည် များကို ဆွဲဆောင်နိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါသည်။ နှစ်ဦးနှစ်ဖက်သည် သံတမန်ဆက်ဆံရေး ထူထောင်ခြင်း နှစ်(၇၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် ဂုဏ်ပြုလှုပ်ရှားမှုများ ဆက်တိုက်ကျင်းပ လုပ်ဆောင်သွားပြီး ပညာရေး၊ သာသနာရေး၊ မီဒီယာ၊ ရုပ်ရှင်နှင့် ရုပ်သံဇာတ်လမ်းတွဲ စသည့် နယ်ပယ်များတွင် ကူးလူးဖလှယ်မှုနှင့်

တွင် ငြိမ်းချမ်းစွာ အတူယှဉ်တွဲနေထိုင်ရေး မှုကြီးငါးရပ် ခံယူချက်ကို ပြန့်ပွားအောင် ဆောင်ရွက်၍ အပြန်အလှန် လေးစားသော၊ တရားမျှတ၍ မှန်ကန်သော၊ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်၍ အပြန်အလှန် အကျိုး ဖြစ်ထွန်းသော နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး ပုံစံ သစ်တည်ဆောက်မှုကို တွန်းအားပေးကာ လူသားတို့၏ ကံကြမ္မာတူ အသိုက်အဝန်းကို ကြိုးပမ်းတည်ဆောက်ရပါမည်။ တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံလုံး၌ “တွေ့ဖန် များသော် ခင်၊ ခင်ဖန်များသော် ရင်း။” ဟူသော တူညီသည့် ဆိုရိုးစကား ရှိပါသည်။ နှစ်နိုင်ငံ သံတမန်ဆက်ဆံရေး နှစ်(၇၀)ပြည့် မြောက်သည့် သမိုင်းဝင်စမှတ်သစ်မှစ၍ ကျွန်တော်တို့သည် မြန်မာမိတ်ဆွေများ နှင့်အတူ လက်တွဲကြိုးပမ်း၍ ပိုမိုရင်းနှီး သည့် အေးအတူပူအမျှ တရုတ်-မြန်မာ အသိုက်အဝန်းတည်ဆောက်မှုကို တွန်းအား ပေးကာ နှစ်ပေါင်းထောင်ချီ ကြွမြင့်သော ဆွေမျိုးပေါက်ဖော် ချစ်ကြည်ရေးသံစဉ် သစ်များကို ဆက်လက်ပုံဖော်သွားမည် ဖြစ်ပါသည်။ ။







# လမ်းမကြီးထက် ဒို့ချီတက် မှတ်တမ်းရုပ်သံဇာတ်လမ်းထုတ်လွှင့်ခြင်း မိတ်ဆက်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅

“လမ်းမကြီးထက်ဒို့ချီတက်” မှတ်တမ်း ရုပ်သံဇာတ်လမ်း ထုတ်လွှင့်ခြင်း မိတ်ဆက်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ ဝမ်းလှည့် ၂ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ရှိ Rosewood Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဖေမြင့်သည် တရုတ်နိုင်ငံတော်ကောင်စီ ပြန်ကြားရေးရုံးဥက္ကဋ္ဌ Mr. Xu Lin နှင့် Rosewood Hotel ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံပြီး နှစ်နိုင်ငံပြန်ကြားရေး ဆိုင်ရာကိစ္စရပ်များနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးကြသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး နှင့် တရုတ်နိုင်ငံတော်ကောင်စီ ပြန်ကြားရေးရုံးဥက္ကဋ္ဌတို့သည် “လမ်းမကြီးထက် ဒို့ချီတက်” မှတ်တမ်းရုပ်သံ ဇာတ်လမ်းထုတ်လွှင့်ခြင်း မိတ်ဆက်ပွဲအခမ်းအနားကို တက်ရောက်ရာ အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုနှင့် အနုပညာ တက္ကသိုလ် (ရန်ကုန်) ပန်းမုဒြာအဖွဲ့မှ ကျောင်းသူလေးများက မြန်မာ့ ယဉ်ကျေးမှု “ပုဂံခေတ်အက” နှင့် “ပခမ်းအက” တို့ဖြင့် ကပြဖျော်ဖြေ ပြီး အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ပေး သည်။

ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ China Media Group အာရှ အဖွဲ့ဝင်တော် အမှတ်စဉ် ၁၀၀၀ က အမှတ်စဉ် ၁၀၀၀၀ ကို ပြန်ကြားရေး ပြီး “လမ်းမကြီးထက် ဒို့ချီတက်” မှတ်တမ်းရုပ်သံ ဇာတ်လမ်းကို နမူနာပြုသည်။ ထို့နောက် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဖေမြင့်နှင့် တရုတ် နိုင်ငံတော်ကောင်စီ ပြန်ကြားရေးရုံး ဥက္ကဋ္ဌ Mr. Xu Lin တို့သည် မင်္ဂလာ မောင်းတီး၍ “လမ်းမကြီးထက် ဒို့ချီတက်” မှတ်တမ်းရုပ်သံဇာတ်လမ်း စတင်ထုတ်လွှင့်ကြောင်း ကြေညာပြီး စုပေါင်း မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက် ကြသည်။ “လမ်းမကြီးထက် ဒို့ချီတက်” မြန်မာဘာသာ နောက်ခံစကားပြော မှတ်တမ်းရုပ်သံကို China Media Group က ထုတ်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး တစ်ပိုင်းလျှင် မိနစ် ၃၀ ကြာမြင့်ကာ စုစုပေါင်း ၂၄ ပိုင်းပါဝင်သည့် မှတ်တမ်း ရုပ်သံအစီအစဉ်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ မှတ်တမ်းရုပ်သံအစီအစဉ်ကို ယနေ့မှ စ၍ Sky Net Knowledge ရုပ်သံ လိုင်းတွင် နေ့စဉ် ၇ နာရီမှစတင် ထုတ်လွှင့်ပြသသွားမည်ဖြစ်သည်။



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ ဖေမြင့်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံတော်ကောင်စီ ပြန်ကြားရေးရုံးဥက္ကဋ္ဌ Mr. Xu Lin တို့ မင်္ဂလာမောင်းတီး၍ “လမ်းမကြီးထက် ဒို့ချီတက်” မှတ်တမ်းရုပ်သံဇာတ်လမ်း စတင်ထုတ်လွှင့်စဉ်။

ထိုမှတ်တမ်းရုပ်သံတွင် တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသမ္မတ မစ္စတာ ရှီကျင့်ဖျင်၏ ခေတ်သစ်တရုတ်ဝိသေသ လက္ခဏာဆောင်သော ဆိုရှယ်လစ် စနစ် အတွေးအခေါ်ဖြင့် အစပျိုးထား ပြီး တန်ဖိုးရှိသည့် သမိုင်းမှတ်တမ်း ရုပ်ပြနှင့် အချက်အလက်အမြောက် အမြားကို သုံးကာ နှစ် ၇၀ ကာလ အတွင်း တရုတ်ကွန်မြူနစ်ပါတီ အကြီးအကဲအဆက်ဆက် တရုတ် ပြည်သူများကို ဦးဆောင်ကာ ဆိုရှယ်လစ်စနစ်ဖြစ်အောင် တော်လှန် ရေးတည်ဆောက်ခြင်းနှင့် ပြုပြင် ပြောင်းလဲခြင်းတို့တွင် ရရှိခဲ့သည့် ကြီးမားပြောင်မြောက်သည့် ရလဒ်များ နှင့် အဖိုးတန်အတွေ့အကြုံများကို ဖော်ပြထားခြင်းဖြစ်သည်။ တရုတ် ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ တည်ထောင် သည့် ကာလတစ်လျှောက် လမ်းသစ် ထွင်ရာတွင်ကြုံဆုံခဲ့သည့် စိတ်လှုပ်ရှား ဖွယ်ဖြစ်ရပ်များနှင့် အရေးကြီးသည့် သမိုင်းဝင်အခမ်းအနားများကို မှတ်တမ်း တင်ထားကာ တရုတ်ပြည်သူ ထောင်ပေါင်းများစွာတို့၏ နေ့စဉ် လူနေမှုဘဝ ပြောင်းလဲမှုများကိုလည်း ဖော်ပြထားသည်။

သတင်း - ရီရီမြင့်  
ဓာတ်ပုံ - လှမိုး၊ ဇော်မင်းလတ်

# စာအုပ်တစ်သန်းကျော် ပါဝင်သည့် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး စာအုပ်ရောင်းပွဲတော် စာပေဝါသနာရှင်များနှင့် စာပေချစ်သူများ စိတ်ဝင်တစား လာရောက်ဝယ်ယူ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅

အင်္ဂလိပ်ဘာသာ စာအုပ်တစ်သန်း ကျော် ပါဝင်သည့် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံး စာအုပ်ရောင်းပွဲတော် (The Big Bad Wolf) ကို ရန်ကုန်မြို့ သာကေတ မြို့နယ်ရှိ Fortune Plaza Myanmar Expo Hall ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ ကျင်းပလျက်ရှိရာ စာပေဝါသနာရှင်များနှင့် စာပေချစ်သူ များ စိတ်ဝင်တစားဖြင့် လာရောက် လေ့လာဝယ်ယူလျက်ရှိကြောင်း သိရ သည်။ (ယာပုံ)



အဆိုပါ စာအုပ်ရောင်းပွဲ စီစဉ်သူ ဦးမျိုးအောင်က “ဒီနှစ်မှာတော့ ပြီးခဲ့တဲ့ နှစ်ထက် အမျိုးအစား တစ်သောင်း ကျော် အသစ်တွေပါဝင်ပါတယ်။ ဒီပွဲတော်မှာ အင်္ဂလိပ်စာအုပ်တွေတင် မကပါဘူး။ မြန်မာစာအုပ်တွေလည်း ပါတယ်။ စာအုပ်တိုက်ကြီး ၁၃ တိုက် ကို စတင်မိတ်ဆက်ပေးထားပါတယ်။ နောက်နှစ်မှာ ဒီထက်ပိုပြီး မြန်မာ စာအုပ်တိုက်တွေကို လက်တွဲအိတ်ဖို့ ရှိပါတယ်။ အင်္ဂလိပ်စာအုပ်တွေလိုပဲ မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ စာအုပ်ထုတ်ဝေ ရေး လောကလည်း ပိုပြီးတိုးတက် လာဖို့ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ အခုလို ဆောင်ရွက်တာဖြစ်ပါတယ်။ စာဖတ်

ပရိသတ်တွေလည်း စိတ်ဝင်တစားနဲ့ လာရောက်လေ့လာ ဝယ်ယူကြပါ တယ်” ဟု ပြောသည်။ အဆိုပါ စာအုပ်ရောင်းပွဲတော် တွင် အင်္ဂလိပ်ဘာသာဖြင့် ထုတ်ဝေ ထားသည့် ကမ္ဘာ့အကြီးဆုံးစာအုပ် များနှင့်အတူ သုတ၊ ရသ၊ ပညာရပ် ဆိုင်ရာစာအုပ်များ၊ ကလေးများ

အတွက် ပုံပြင်၊ ဉာဏ်စမ်း စသည့် စာအုပ်များအပါအဝင် အင်္ဂလိပ် ဘာသာဖြင့် ထုတ်ဝေထားသည့် စာအုပ်ပေါင်းတစ်သန်းကျော်ကို အထူး လျှော့စျေးဖြင့် ရောင်းချလျက်ရှိသည်။ သာကေတမြို့နယ်မှ ဒေါ်ခင်သိန်း က “ပထမအကြိမ် ကျင်းပတုန်းက မသွားလိုက်ရလို့ ဒီတစ်ကြိမ်

လွတ်မသွားရအောင်ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ် ချက်မျိုးနဲ့လာခဲ့တာပါ။ မျက်စိက သိပ်မကောင်းတော့လို့ များများဖတ် နိုင်တော့ပေမယ့် စာအုပ်တွေက အလွန်သဘောကျဖို့ကောင်းတယ်။ ဘာသာရပ်အလိုက် ကဏ္ဍစုံအကုန် တွေ့ရတယ်။ လူငယ်တွေလာသင့် တယ်။ ဒီလောက်စုံတဲ့ စာအုပ်တွေကို

ဘယ်နေရာမှ မတွေ့နိုင်ပါဘူး” ဟု ပြောသည်။ ကမာရွတ်မြို့နယ်မှ ဒေါ်လှလှလှ မှန်က “မြေးလေးအတွက် စာအုပ်လေး တွေလာကြည့်တာပါ။ အမိကတော့ ကလေးတွေ လိမ္မာရေးခြားရှိဖို့နဲ့ အသိပညာ၊ ဗဟုသုတတွေရနိုင်မယ့် စာအုပ်လေးတွေဝယ်ခဲ့တယ်။ လူငယ်

တွေကို စာအုပ်များဖတ်ဖို့ အမြဲ တိုက်တွန်းပါတယ်။ အရွယ်အပိုင်း အခြားအမျိုးမျိုးအတွက် စာအုပ်မျိုးစုံ ကို အခုလိုတွေ့ရတဲ့အတွက် အားရ ကျေနပ်တယ်” ဟု ပြောသည်။ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေသည့် စာဖတ် ရှိန်မြင့်တင်ရေး အစီအစဉ်များကို တစ်ဖက်တစ်လမ်းမှ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်ရန်၊ ပြည်သူ့အားလုံး စာဖတ်မှု အလေ့အကျင့်ကောင်းများ ပိုမို ထွန်းကားလာစေရန် စသည့်ရည်ရွယ် ချက်များဖြင့် အဆိုပါ စာအုပ်ရောင်း ပွဲတော်ကို ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ စာအုပ်ရောင်းပွဲတော်ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလတွင် ပထမဆုံး အကြိမ်အဖြစ် ရန်ကုန်မြို့ရှိ Myanmar Event Park ၌ ကျင်းပခဲ့ပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် ဒုတိယအကြိမ်အဖြစ် မန္တလေးမြို့ရှိ မြန်မာကွန်ဗင်းရှင်း စင်တာ (MCC) ၌ လည်းကောင်း၊ ယခုအခါ တတိယအကြိမ်အဖြစ် ရန်ကုန်မြို့ရှိ Fortune Plaza Myanmar Expo Hall ၌ လည်းကောင်း ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။

သတင်းနှင့်ဓာတ်ပုံ - ဇော်ကြီး

※ ကျော့ဖိုးမှ AMM Brothers အသင်းနှင့် Winner အသင်းတို့ သုံးဂိုးစီသာရေကျခဲ့သည်။ ဇယားအောက်ဆုံးမှ AMM Brothers အသင်းသည် ရှုံးပွဲဆက်နေမှုကို ရပ်တန့်ပြီး ဒုတိယမြောက် သရေပြုရယူနိုင်ခဲ့သည်။

ပွဲစဉ် (၁၃) အပြီးတွင် VUC နှင့် MIU အသင်းတို့ ၃၇ မှတ်စီရထားပြီး VUC အသင်းက ဂိုးကွာခြားချက်အသာဖြင့် ဆက်လက်ဦးဆောင်နေကာ MIU အသင်းက ဒုတိယနေရာတွင် ရပ်တည်နေသည်။ ယင်းအသင်းများ၏ နောက်တွင် GV အသင်းက ၃၃ မှတ်၊ On Doctor အသင်းက ၂၅ မှတ်၊ Winner အသင်းက

၂၂ မှတ်၊ မြို့မ JY အသင်းက ၂၁ မှတ်၊ MFF ယူ-၁၉ အသင်းက ၁၆ မှတ်၊ Do Do Ko Ko အသင်းက ၁၅ မှတ်၊ Dream Team အသင်းက ၁၂ မှတ်၊ ဖူဆယ်ချစ်သူအသင်းက လေးမှတ်၊ AMM Brothers အသင်းက နှစ်မှတ် ရရှိထားသည်။

ရဲရင့်ရှိုင်း

# တရုတ် - မြန်မာ ရသများ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးအထိမ်းအမှတ်ဓာတ်ပုံပြပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅

တရုတ်-မြန်မာရသများ ဆွေမျိုးပေါက်ဖော်ချစ်ကြည်ရေးအထိမ်းအမှတ်ဓာတ်ပုံပြပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ နံနက် ၁၀ နာရီက ရန်ကုန်မြို့၊ ကမ်းနားလမ်းရှိ Strand Hotel ၌ ကျင်းပသည်။

ရှေးဦးစွာ တရုတ်နိုင်ငံခြားဘာသာရေးရာဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Du Zhan Yuan က အဖွင့်အမှာစကားပြောကြားပြီး ရွှေသံလွင်ကုမ္ပဏီ လီမိတက်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ဝင်းက နှုတ်ခွန်းဆက်စကားပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးမှ သံမှူး Mr. Yang Shou Zheng က အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ အခမ်းအနားကို တရုတ်နိုင်ငံတော်ကောင်စီ ပြန်ကြားရေးရုံးဥက္ကဋ္ဌ Mr. Xu Lin၊ ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်၊ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် Mr. Du Zhan Yuan၊ ဦးနု-ဒေါ်မြရီ ဖောင်ဒေးရှင်းဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းနု၊ မြန်မာနိုင်ငံ မဟာဗျူဟာနှင့် နိုင်ငံတကာ လေ့လာရေးအဖွဲ့ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်မောင်လင်း၊ သံမှူး Mr. Yang Shou Zheng နှင့် ရန်ကုန်တရုတ်ယဉ်ကျေးမှုစင်တာတာဝန်ခံ Ms. Xu Ling တို့က ဖဲကြိုးဖြတ်၍ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနား ပြီးစီးခဲ့သည်။

ယင်းနောက် မြန်မာ့ရိုးရာအနုပညာဖြစ်သည့် “စိန်အေးမြင့်” ရုပ်သေးအဖွဲ့က “ဝေယံမောင် Art & Entertainment” နှင့်တွဲဖက်၍ ရုပ်သေးအကဖြင့် ဖျော်ဖြေ တင်ဆက်ကြပြီး တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံမှတာဝန်ရှိသူများ၊ ဧည့်သည်တော်များသည် ပြခန်းအတွင်း ပြသထားသည့် ဓာတ်ပုံများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြသည်။

ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးရဲနိုင်က “ဒီပြပွဲကို ရည်ရွယ်ချက်နှစ်ခုနဲ့ ပြသတာဖြစ်ပါတယ်။ အခု ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်က တရုတ်-မြန်မာ သံတမန်ဆက်ဆံရေးနှစ်(၇၀)ပြည့်တဲ့ နှစ်ဖြစ်ပါတယ်။ ရည်ရွယ်ချက်အနေနဲ့ နှစ်(၇၀)အထိ ထိန်းသိမ်းခဲ့တဲ့ ရှိရင်းစွဲချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုကို နောင်ရေရှည်အထိ ထိန်းသိမ်းသွားဖို့ရယ်၊ တရုတ်သမ္မတ ရှိကျင့်ဖျင် မြန်မာနိုင်ငံကို လာရောက်တဲ့ခရီးစဉ်ကို ကြိုဆိုဂုဏ်ပြုတဲ့အနေနဲ့ရယ် ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု ဒုတိယအများဆုံးက တရုတ်နိုင်ငံဖြစ်ပါတယ်။ လက်ရှိ စီးပွားရေးအပါအဝင် အခြားကဏ္ဍစုံနဲ့ ပြန်ကြားရေးကဏ္ဍတွေမှာလည်း အများကြီးပဲ



တွဲလုပ်နေပါတယ်။ ဒီဓာတ်ပုံပြပွဲက နှုတ်တစ်ရာ စာတစ်လုံး၊ စာတစ်ထောင် ဓာတ်ပုံတစ်ပုံ ဆိုတဲ့ ဆိုရိုးရှိပါတယ်။ ဒီဓာတ်ပုံတစ်ပုံက စကားပြောစရာမလိုဘူး၊ စာရေးပြစရာမလိုဘူး။ ဓာတ်ပုံတစ်ပုံက တာသွားပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် ဒီဓာတ်ပုံပြပွဲကို နှစ်နိုင်ငံပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပခြင်း ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

ရန်ကုန်တရုတ်ယဉ်ကျေးမှုစင်တာတာဝန်ခံ Ms. Xu Ling က “ဒီဓာတ်ပုံပြပွဲမှာပြသမယ့် ဓာတ်ပုံတွေကို တရုတ်ယဉ်ကျေးမှုစင်တာအနေနဲ့ ဓာတ်ပုံတွေကို ရွေးချယ်ဆောင်ရွက်ပေးပါတယ်။ ဒီပြပွဲရဲ့ အဓိကအကြောင်းအရာက တရုတ်-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံသမိုင်း၊ သဘာဝရှုခင်း၊ လူနေမှုဘဝပုံစံ၊ အဲဒါတွေကို အဓိကအသားပေးပြီး ရွေးပေးထားပါတယ်။ နှစ်နိုင်ငံယှဉ်ပြီး တူတာတွေ၊ မတူတာတွေကို မြန်မာပရိသတ်ကို ချပြခွင့်ရတဲ့အတွက် စိတ်ဝင်စားမယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ ဒီပြပွဲမှာ ဓာတ်ပုံပေါင်း ၁၀၀ ဝန်းကျင်လောက်ရှိမယ်။ ဒီဖွင့်ပွဲပြီးရင် တရုတ်ယဉ်ကျေးမှုစင်တာမှာ တစ်လလောက်ပြသဖို့ စိတ်ကူး

ထားပါတယ်။ တရုတ်သမ္မတကလည်း မကြာမီလာမယ်။ ဒီနှစ်က တရုတ်-မြန်မာ သံတမန်ဆက်ဆံရေးထူထောင်တဲ့ နှစ် (၇၀)ပြည့်နှစ်လည်း ဖြစ်နေတယ်။ သမ္မတလာရင် နေပြည်တော်မှာ တရုတ်-မြန်မာနှစ်နိုင်ငံ ခရီးသွားနှစ်လှုပ်ရှားမှုလေး တစ်ခုလုပ်ဖို့ရှိတယ်။ ခရီးသွားနှစ်ဆိုတာ နှစ်နိုင်ငံရဲ့ ယဉ်ကျေးမှုတွေ၊ ရိုးရာဓလေ့တွေကိုအခြေခံပြီး နှစ်နိုင်ငံရဲ့ ရှေ့ဆက်သွားရမယ့် ချစ်ကြည်ရေး၊ စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက် တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ဖို့ အစလှမ်းလှိုက်ခြင်းပဲ ဖြစ်ပါတယ်” ဟု ပြောသည်။

အဆိုပါဓာတ်ပုံပြပွဲကို တရုတ်နိုင်ငံတော်ကောင်စီ ပြန်ကြားရေးရုံးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံသံရုံးတို့ကကြီးမှူး၍ တရုတ်နိုင်ငံခြားဘာသာရေးရာဦးစီးဌာနက ဦးဆောင်ကာ ပြည်သူ့ရုပ်စုံကုန်ရုံ၊ ရန်ကုန် တရုတ်ယဉ်ကျေးမှုစင်တာနှင့် ရွှေသံလွင်ကုမ္ပဏီအစုတို့က စီစဉ်ကျင်းပခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ရီရီမြင့်

# တရုတ် - မြန်မာ သံတမန်ဆက်ဆံရေးထူထောင်မှု နှစ်(၇၀)ပြည့်အထိမ်းအမှတ် နှစ်နိုင်ငံပညာရှင်များ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅

တရုတ် - မြန်မာ သံတမန်ဆက်ဆံရေး ထူထောင်မှု နှစ်(၇၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် နှစ်နိုင်ငံပညာရှင်များ၏ “Think Tank Scholars Summit on Myanmar - China Relations in the New Era” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ Lotte Hotel ၌ ကျင်းပသည်။ (ယာပုံ)



အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန သုတေသနနှင့် သတင်းအချက်အလက်ဌာနခွဲ (ရန်ကုန်) ရှိ မြန်မာရေးရာအဖွဲ့နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန်တက္ကသိုလ် မြန်မာလေ့လာရေးဌာန (Institute of Myanmar Studies-IMS) တို့ ပူးပေါင်းကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ယူနန်တက္ကသိုလ်မှ ပညာရှင် ၁၃ ဦးနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှ ပညာရှင် ၁၇ ဦးတို့က မြန်မာ - တရုတ်ဆက်ဆံရေး တိုးတက်လာခြင်း အနာဂတ်ကောင်းကျိုးများကို အပိုင်း (၄) ပိုင်းခွဲ၍ ဆွေးနွေးကြသည်။

အပိုင်းကို ကျင်းပရာ တရုတ် - မြန်မာ စီးပွားရေးစင်္ကြံအကြောင်း ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဦးရဲမြင့်ကျော်၊ တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေး တံတားတည်ဆောက်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဒေါ်စန္ဒာမင်း၊ ပိုးလမ်းမနှင့် ရပ်ဝန်းနောက်ဆုံးဖြစ်ပေါ်တိုးတက်မှု အခြေအနေများ ခေါင်းစဉ်ဖြင့် တရုတ်ပညာရှင် Dr. ZHAI Kum၊ နယ်ခြားဒေသကုန်သွယ်မှုနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများအကြောင်း ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဦးအေးလွင်၊ ပိုးလမ်းမအသစ် သက်ရောက်မှု၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု၊ လွှမ်းမိုးမှုနှင့် ကောင်းကျိုးအကြောင်းခေါင်းစဉ်ဖြင့် တရုတ်ပညာရှင် Mr. CHEN Xiangqiu တို့က ဆွေးနွေးပြောကြားကြပြီး သက်ဆိုင်ရာပညာရှင်များက မြန်မာ-တရုတ် စီမံကိန်းများ၊ ပိုးလမ်းမနှင့်ရပ်ဝန်းအပေါ် ကမ္ဘာ၏အမြင်သစ်၊ တရုတ်နယ်ခြားစီးပွားရေးစင်္ကြံနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအကြောင်းကို ဆွေးနွေးကြသည်။

တရုတ် - မြန်မာ အနာဂတ်မဟာဗျူဟာပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု (Myanmar-China Relations from Comprehensive Strategic Partnership for Cooperation to the Community of Shared Futures) ခေါင်းစဉ်ဖြင့် Dr. Li Chenyang က နှစ်(၇၀)မြောက်တရုတ် - မြန်မာ သံတမန် ဆက်ဆံရေးအောင်မြင်မှုနှင့် အတွေ့အကြုံများကိုလည်းကောင်း၊ မုံရွာအောင်ရှင်က တရုတ် - မြန်မာ မီဒီယာဆက်ဆံရေးကိုလည်းကောင်း၊ Dr. FAN Hongwei က ပြောင်းလဲလာသော တရုတ်-မြန်မာ ဆက်ဆံရေးအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူးဦးသိန်းနိုင်က မြန်မာ့ရုပ်ရှင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ အခြားမြန်မာ-တရုတ် စီမံကိန်းများ၊ ပိုးလမ်းမနှင့်ရပ်ဝန်းအပေါ် ကမ္ဘာ၏အမြင်သစ်၊ တရုတ်နယ်ခြားစီးပွားရေးစင်္ကြံနှင့် အာဆီယံနိုင်ငံများအကြောင်းကို ဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲများမှတစ်ဆင့် တရုတ် - မြန်မာ ပညာရေးဖလှယ်ရေး ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ စတုတ္ထပိုင်းဆွေးနွေးပွဲတွင် ကမ္ဘာ့နှင့်ဒေသတွင်း စိန်ခေါ်မှုများကို ပူးပေါင်းဖြေရှင်းခြင်း ခေါင်းစဉ်ဖြင့်လည်းကောင်း ပညာရှင်များက ဆွေးနွေးခဲ့ကြပြီး နှစ်ဖက်ပညာရှင်များက တရုတ်-မြန်မာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာမူဘောင်များ၊ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးရေးဆိုင်ရာ စီမံချက်များ၊ အထူးစီးပွားရေးစုနဲ့ဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်းများအကြောင်းကို ဆွေးနွေးကြသည်။

အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲများကို ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာ့ရေးရာအဖွဲ့သည် ယူနန်တက္ကသိုလ် မြန်မာလေ့လာရေးဌာနနှင့်ပူးပေါင်း၍ ၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် နှစ်ကြိမ်ကျင်းပခဲ့ပြီး ယခုဆွေးနွေးပွဲမှာ မြန်မာ-တရုတ် သံတမန်ဆက်ဆံရေး ထူထောင်မှု နှစ်(၇၀)ပြည့်အဖြစ် တတိယအကြိမ်မြောက် ကျင်းပခြင်းဖြစ်သည်။ နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ခေတ်သစ်ကို ဖွင့်လှစ်သည့် အထိမ်းအမှတ်နှင့် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို အဓိကမောင်းနှင်ပေးသည့် ပညာရေးအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပညာရှင်များအကြား ဖလှယ်မှု၊ မိတ်သဟာဖြစ်မှုအနေဖြင့် ယခုဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပခြင်း ဖြစ်သည်။ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ပေကျင်း၊ ရှာမန်၊ ကျီနန်၊ ယူနန်တက္ကသိုလ်နှင့် တရုတ်နိုင်ငံတကာ စီးပွားကုန်သွယ်ရေး ပူးပေါင်းဌာနတို့မှ ပညာရှင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ မြန်မာ့ ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု

ကော်မတီ၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ် ဗဟိုပြန်ကြားရေးကော်မတီနှင့် ဗဟိုစီးပွားရေးကော်မတီတို့မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ Center for Economy, Environment and Society - CEES Myanmar၊ ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် သမိုင်းဌာန၊ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေးဌာနနှင့် ရတနာပုံတက္ကသိုလ်တို့မှ ပါမောက္ခများ၊ မြန်မာရေးရာလေ့လာရေးအဖွဲ့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန သုတေသနနှင့် သတင်းအချက်အလက်ဌာနခွဲ (ရန်ကုန်) ရှိ မြန်မာရေးရာလေ့လာရေးအဖွဲ့ကို ၂၀၀၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လတွင် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် သုတေသနလုပ်ငန်းများ ပြန်လည်ဖွံ့ဖြိုးရေး၊ သုတေသနအခြေခံစာစောင်များ ထုတ်ဝေနိုင်ရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ယူနန်တက္ကသိုလ် မြန်မာလေ့လာရေးဌာနကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် စတင်တည်ထောင်ခဲ့ပြီး ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် မြန်မာ့ရေးရာလေ့လာရေးစင်တာအဖြစ် တည်ထောင်ခဲ့ရာ ၁၉၈၆ ခုနှစ် အမေရိကန် Northern Illinois University ၌ တည်ထောင်ခဲ့သော မြန်မာ့ရေးရာလေ့လာရေးစင်တာပြီးလျှင် ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဒုတိယမြောက် အတတ်ပညာဆိုင်ရာ မြန်မာ့အရေးလေ့လာရေး အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်ခဲ့ပြီး လက်ရှိတွင် တရုတ်နိုင်ငံ၌ တစ်ခုတည်းသော လက်တွေ့ မြန်မာ့ရေးရာ လေ့လာရေးအဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

# တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေး ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမယ့်အပြင် နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူလူထုချင်း နားလည်မှုတွေ ပိုမိုရရှိမယ်လို့ ယုံကြည်

မစ္စတာ လီချန်ယန် (ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်၊ မြန်မာရေးရာသုတေသနဌာန(ဌာနမှူး)၊ ယူနန်တက္ကသိုလ်)



မစ္စတာ လီချန်ယန်



ဦးအေးမောင်ကျော်



ပါမောက္ခဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်



မုံရွာဦးအောင်ရှင်



ဦးအေးလွင်

ယခုနှစ်သည် မြန်မာ - တရုတ် နှစ်နိုင်ငံ သံတမန်ဆက်ဆံမှု နှစ်(၇၀)ပြည့်မြောက်သော အခါသမယဖြစ်သည့်အပြင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာရှီကျင့်ဖျင် မြန်မာနိုင်ငံသို့ တရားဝင်ချစ်ကြည်ရေးခရီးစဉ် လာရောက်မည့် အချိန်အခါနှင့် တိုက်ဆိုင်လျက်ရှိရာ နှစ်နိုင်ငံ ခေါင်းဆောင်ကြီးများအဆက်ဆက် စိုက်ထူခဲ့ကြသည့် နှစ်နိုင်ငံ ဆွေးနွေးပေါက်ဖော်ဆက်ဆံရေး ကို ထပ်လောင်းသက်သေပြသကဲ့သို့ ရှိသည်။

ထိုသို့ ထူးခြားသော ဝိသေသများနှင့် အတူ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ Lotte Hotel ၌ တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေး ထူထောင်မှု နှစ်(၇၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် အဖြစ် မြန်မာ့ကြေးဝန်ကြီးဌာန မြန်မာရေးရာ အဖွဲ့နှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ယူနန်တက္ကသိုလ်မြန်မာလေ့လာရေးဌာန(IMS) တို့ ပူးပေါင်း၍ နှစ်နိုင်ငံပညာရှင်များ ဆွေးနွေးပွဲကို ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် “Think Tank Scholars Summit on Myanmar - China Relations in the New Era” ခေါင်းစဉ်နှင့်အညီ တရုတ်- မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံ အစိုးရများနှင့် ပြည်သူများကြား ဆွေးနွေးပေါက်ဖော်ဆက်ဆံရေး ပိုမိုမြင့်မား ခိုင်မြဲစေရေးနှင့် နှစ်နိုင်ငံ မဟာဗျူဟာမိတ်ဖက် ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေးတို့ကို ထောင့်စုံကဏ္ဍစုံမှ ဆွေးနွေးခဲ့ ကြရာ နှစ်နိုင်ငံ ပညာရှင်များ၏ သဘောထား ရှုမြင်ချက်များကို ကောက်နုတ်ဖော်ပြလိုက် ပါသည်။

မစ္စတာ လီချန်ယန် (ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်၊ မြန်မာရေးရာသုတေသနဌာန(ဌာနမှူး)၊ ယူနန်တက္ကသိုလ်)

မကြာမီ တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာရှီကျင့်ဖျင် မြန်မာပြည်ကို လာရောက်လည်ပတ်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ် က တရုတ် - မြန်မာ သံတမန်ဆက်ဆံရေး နှစ်(၇၀)ပြည့်မြောက်တဲ့ အချိန်လည်းဖြစ် ပါတယ်။ အခုဆွေးနွေးပွဲက မြန်မာ- တရုတ်နှစ်နိုင်ငံ ဌာနနှစ်ခု ပူးပေါင်းပြီး ကျင်းပတာ ဖြစ်ပါတယ်။ လွန်ခဲ့တဲ့ နှစ်(၇၀) အတွင်းမှာ တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေး က ဘာထူးခြားချက်တွေ ရှိကြသလဲ ဆိုတာကို ဆွေးနွေးကြမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆွေးနွေးပွဲလာတဲ့ နှစ်နိုင်ငံ ပညာရှင်တွေက သူတို့နဲ့သက်ဆိုင်တဲ့ အကြောင်းတွေကို ဆွေးနွေးကြမယ်။ သိလိုတာတွေကို မေးမြန်း ကြမယ်။

အခုဆွေးနွေးပွဲကို တရုတ်ပြည်က ပညာရှင်စုစုပေါင်း ၁၅ ဦးလာပါတယ်။ ယူနန် တက္ကသိုလ်က ပညာရှင် ခုနစ်ဦးပါပါတယ်။ ဆွေးနွေးပွဲမှာ ခေါင်းစဉ်လေးခုနဲ့ ဆွေးနွေး

ကြမယ်။ ပထမ တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေး ထူးခြားချက်တွေ၊ မြန်မာ - တရုတ် ရေးရာကိစ္စ တွေ၊ တရုတ် - မြန်မာ လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း ကိစ္စတွေကို ဆွေးနွေးကြမယ်။ ဒီလိုဆွေးနွေး မှုက တစ်ဆင့် တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေး ပိုမိုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမယ့်အပြင် အကျိုး ကျေးဇူးတွေလည်း အများကြီးရပါမယ်။ ဒါ့အပြင် နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူလူထုချင်း နားလည် မှုတွေ ပိုမိုရရှိမယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ အရင်ကထက် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးတွေ၊ ပြည်သူချင်းဆက်ဆံရေးတွေ ပိုမိုတိုးတက် များပြားလာမယ်။ ယူနန်တက္ကသိုလ်က တရုတ်ပြည်မှာ နာမည်ကြီးတဲ့ တက္ကသိုလ် တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ ယူနန်တက္ကသိုလ် မှာ မြန်မာရေးရာဌာနလည်း ရှိတဲ့အတွက် နောင်အခါ တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေးတွေ အများကြီးတိုးတက်လာမှာပါ။

ဦးအေးမောင်ကျော် (အကြီးတန်းသုတေသနမှူး၊ မြန်မာရေးရာလေ့လာရေးအဖွဲ့)

အခု Think Tank Summit က ယူနန် တက္ကသိုလ်နဲ့ မြန်မာရေးရာလေ့လာရေး အဖွဲ့တို့ ပေါင်းပြီးကျင်းပတာ သုံးကြိမ်ရှိပါပြီ။ မြန်မာရေးရာလေ့လာရေးအဖွဲ့အနေနဲ့ တစ်နှစ် ခွဲအတွင်းမှာ စွမ်းအင်ဆိုင်ရာနဲ့ ဖွံ့ဖြိုးရေး ဆိုင်ရာတွေကို လုပ်ပါတယ်။ ဒီနှစ်က တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေး နှစ် (၇၀) ပြည့် မြောက်တဲ့ နှစ်လည်းဖြစ်ပါတယ်။ ဒီနှစ် တစ်နှစ်လုံး အစိုးရဘက်က အစီအစဉ်တွေ ၂၀ ကျော် လောက်ရှိပါတယ်။ အဲဒီအစီအစဉ် တွေမှာ ဝန်ကြီးဌာနအသီးသီး ပါဝင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီပွဲက ယူနန်တက္ကသိုလ်နဲ့ မြန်မာရေးရာ လေ့လာရေးအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းပြီး လုပ်တာ ဖြစ်ပါတယ်။ တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေးနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ တရုတ်အကြောင်း၊ မြန်မာ အကြောင်း ကျွမ်းကျင်တဲ့ နှစ်ဖက်ပညာရှင် တွေအပြင် တက္ကသိုလ်အသိုင်းအဝိုင်း၊ ပြင်ပ ပညာရှင်တွေနဲ့ စီးပွားရေးနယ်ပယ်ကလည်း ပါပါတယ်။ ပညာရှင်တွေအားလုံးကို ဖိတ်ပြီး နှစ်ဖက်အပြန်အလှန်စာတမ်းတွေ တင်ကြ မယ်။ ဆွေးနွေးမယ်။ ရလဒ်က တရုတ်-

မြန်မာ ဆက်ဆံရေး အဖွဲ့ရှည်ကောင်းမွန်ဖို့ ကိုဦးတည်ပြီးလုပ်တာပါ။ ဒီပွဲတင် မကပါဘူး။ နောက်ပွဲတွေလည်း လုပ်ပါမယ်။

တရုတ် - မြန်မာဆက်ဆံရေး နှစ် (၇၀) ပြည့်ဆိုတာ သမိုင်းမှတ်တမ်းတစ်ခုပါ။ တရုတ်-မြန်မာနှစ်ပေါင်းများစွာကတည်းက ဆက်ဆံရေးရှိခဲ့ပါတယ်။ ပျူခေတ်ကတည်း ကပါ။ ဒါပေမယ့် လွတ်လပ်ရေးရပြီး နောက်ပိုင်းကို နှစ် ၇၀ ပြည့်လို့ ပြောကြတာ ပါ။ အများအားဖြင့် တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေးက အနီးကပ်ဆက်ဆံရေးပါ။ အဓိက ဆွေးနွေးပေါက်ဖော် ဆက်ဆံရေးပါ။ တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေးက အခုအခါမှာ အကောင်းဆုံးအနေအထားကို ရောက်နေတာ ပါ။ အလားအလာ အလွန်ကောင်းပါတယ်။ စိန်ခေါ်မှုအချို့ ရှိခဲ့ပေမယ့် ဒီစိန်ခေါ်မှုတွေ ကို ကျော်လွန်ပြီး သွားနိုင်လိမ့်မယ်လို့ ယူဆ ပါတယ်။

အခု နှစ်နိုင်ငံ နှစ် (၇၀) ပြည့်မြောက်တဲ့ တစ်နှစ်လုံးမှာ ယဉ်ကျေးမှုလှယ်တာတွေ၊ ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲတွေရှိမယ်။ အဆိုအကတွေ၊ စာအုပ်မိတ်ဆက်ပွဲတွေ ရှိမယ်။ စာဖြင့် အများကြီးလာပါလိမ့်မယ်။ တစ်နှစ်အတွင်း ရေရှည်သွားနိုင်မယ့် လှုပ်ရှား မှုမျိုးတွေ အကုန်လုံးပါတာဖြစ်တဲ့အတွက် တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံရေး ပိုပြီးအထောက် အကူ ဖြစ်မှာဖြစ်ပါတယ်။

ဒီပွဲမှာ စာတမ်းတင်သွင်းကြမယ့်သူတွေ က တက္ကသိုလ်အသိုင်းအဝိုင်းမှာဆိုရင် သမိုင်း ဌာန၊ IR ဌာနတို့အပြင် နိုင်ငံတကာဆက်ဆံ ရေးဌာနက ပညာရှင်တွေ၊ အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်(NLD)က ပြန်ကြားရေး ဆိုင်ရာ ပုဂ္ဂိုလ်တွေနဲ့ စီးပွားရေးကော်မတီက ပုဂ္ဂိုလ်တွေပါမယ်။ ပြင်ပစာရေးဆရာနဲ့ ပညာရှင်တွေပါမယ်။ တရုတ် - မြန်မာ ဆက်ဆံ ရေးမှာ လှုပ်ရှားနေတဲ့ ကဏ္ဍအသီးသီးမှာ ပါဝင်သူတွေကို ဖိတ်ထားပါတယ်။ ရုပ်ရှင် မြှင့်တင်ရေး ဒါရိုက်တာအချို့ပါပါတယ်။ အခုပွဲ က နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးလည်းဖြစ်ပါတယ်။ ပေါ့လစီတွေ အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက် ပေးတဲ့ အစီအစဉ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီလို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် နှစ်နိုင်ငံ

ပြည်သူချင်းချင်း ဆက်ဆံရေးနဲ့ အစိုးရ ချင်းဆက်ဆံရေးတွေ ပိုပြီးကောင်းလာမယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။

ပါမောက္ခဒေါက်တာအောင်ထွန်းသက်

အခုလို တရုတ်နိုင်ငံက ခေါင်းဆောင် ကိုယ့်နိုင်ငံကိုလာတာ အခွင့်အရေးတစ်ရပ်ပါ။ ရင်းနှီးမှုတည်ဆောက်ရာမှာ တရုတ်နိုင်ငံနဲ့ ပတ်သက်လာရင် အိမ်နီးနီးချင်း ပေါက်ဖော် လည်း ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရေးသာမကဘူး။ နိုင်ငံတကာဆက်ဆံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး အမျိုးမျိုးပေါ့။ နှစ်နိုင်ငံ ရင်းနှီးမှုကို တည်ဆောက်မှုက အင်မတန်အရေးကြီး ပါတယ်။ တရုတ်သမ္မတကြီးလာတာကို ကြိုဆိုပါတယ်။ သမ္မတကြီးလာပြီးတဲ့အခါ နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးတူလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက် နိုင်မယ်လို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။ ဒီဆွေးနွေးပွဲ ကလည်း MoU တွေ အများကြီးထိုးမယ်လို့ နားလည်ထားပါတယ်။ အဲဒါတွေက အရေးကြီး တယ်။ သမ္မတကြီးအနေနဲ့ ၂၀၂၀ မှာ ပထမဆုံး နိုင်ငံတကာခရီးက မြန်မာပြည်ကို ဦးစားပေးတာ။ တရုတ်နှစ်သစ်ကူး မတိုင်ခင် လာတာ အင်မတန်ထူးခြားတယ်။ နှစ်နိုင်ငံ အတွက်ပါ။ ကိုယ့်အတွက်ပဲ ကြည့်လို့မရဘူး။ ကိုယ့်အတွက် အကျိုးရှိသလို သူတို့နိုင်ငံ အတွက်လည်း အကျိုးရှိရမယ်။ ဘယ်လို ဆောင်ရွက်ကြမလဲ၊ စဉ်းစားကြမလဲ။ တစ်နိုင်ငံ နဲ့ တစ်နိုင်ငံ သမိုင်းအခြေခံတွေရှိကြတယ်။ မျက်စိဖွင့်ပြီး ကြည့်ရမယ်။ မျက်စိပိတ်ပြီး စဉ်းစားလို့မရဘူး။ နားလည်မှုရှိဖို့ လိုတယ်။ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် ဆက်ဆံဖို့ လိုတယ်။ နိုင်ငံရေးရဲ့ ပထဝီအနေအထားအရ ရင်းနှီးအောင်လုပ်ဖို့ လိုပါတယ်။

မုံရွာဦးအောင်ရှင် (ဗဟိုကော်မတီအဖွဲ့ဝင်၊ ပြန်ကြားရေးကော်မတီအတွင်းရေးမှူး(ဗဟို)၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်)

အခု Think Tank ဆွေးနွေးပွဲက အရင် လုပ်တဲ့ ဆွေးနွေးပွဲတွေထက် ပိုပြီးထူးခြား ပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ မကြာခင်မှာ တရုတ်သမ္မတကြီး မစ္စတာရှီကျင့်ဖျင် မြန်မာ နိုင်ငံကို ချစ်ကြည်ရေးခရီးအနေနဲ့ ရောက်တော့မှာဆိုတော့ ကြိုဆိုတဲ့အနေနဲ့ လုပ်တဲ့ပွဲလို့ ပြောလို့ရပါတယ်။ ဒီပွဲလုပ်တာ သမ္မတရှိနဲ့ ကျွန်တော်တို့ ခေါင်းဆောင် တွေအားလုံး ဘယ်လိုညှိနှိုင်းဆွေးနွေးပြီး တိုင်းပြည်အတွက် ဘယ်လိုအကျိုး ဖြစ်ထွန်း မယ့် ရလဒ်တွေ ပေါ်ထွန်းနိုင်မလဲဆိုတဲ့

မျှော်လင့်ချက်တွေနဲ့ ဒီပွဲကို ကျွန်တော်တို့က လုပ်ကြတာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီပွဲကို ကျွန်တော် တို့ အများကြီးမျှော်လင့်ပါတယ်။ ကျွန်တော် က ဒီဆွေးနွေးပွဲမှာ တရုတ် - မြန်မာ မီဒီယာဆက်ဆံရေးကဏ္ဍကို ဆွေးနွေးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဆွေးနွေးပွဲမှာ ရလဒ်တွေ အများကြီးရမှာပါ။

ဆွေးနွေးပွဲမှာ ဆွေးနွေးကြတဲ့ပုဂ္ဂိုလ် တွေ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာ Think Tank ပညာရှင်တွေသာမက တရုတ်နိုင်ငံက Think Tank ပညာရှင်တွေပါပါတဲ့ ဆွေးနွေးပွဲ ဖြစ်တဲ့အတွက် အများကြီး အကျိုးရှိပါလိမ့် မယ်။ တရုတ်သမ္မတကြီးက လွန်ခဲ့တဲ့ ၁၀ နှစ် က ၂၀၀၉ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်က ထင်တယ် မြန်မာပြည်ကို ဒုတိယသမ္မတ အနေနဲ့ လာခဲ့တာရှိပါတယ်။ ခုက ၁၀ နှစ် အတွင်းမှာ ရောက်လာတော့ ထူးခြားတယ် လို့ ပြောလို့ရပါတယ်။ MoU လက်မှတ် ရေးထိုးပွဲတွေ အများကြီးလုပ်နိုင်မယ်လို့ ထင်ပါတယ်။ တရုတ်သမ္မတ မစ္စတာရှီ လာရောက်တဲ့အတွက် ကျွန်တော်တို့နိုင်ငံ အတွက် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် အထောက် အကူတွေ၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတွေ လည်း အများကြီးရလိမ့်မယ်လို့ ကျွန်တော် ထင်တယ်။

ဦးအေးလွင်(ဗဟိုစီးပွားရေးကော်မတီ အဖွဲ့ဝင်၊ အမျိုးသားဒီမိုကရေစီအဖွဲ့ချုပ်)

တရုတ်သမ္မတကြီး မစ္စတာရှီကျင့်ဖျင် လာမယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ အိမ်နီးချင်း တိုင်းပြည်က ခေါင်းဆောင်ကြီးတစ်ယောက် လာတာကို ကြိုဆိုကြရမယ်။ ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှု အားလုံးရှိတဲ့အတွက် တရုတ် သမ္မတ မစ္စတာရှီကျင့်ဖျင် လာခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အစစအရာရာ ဒီထက် ပိုပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်တဲ့ အခွင့်အရေးအောင် လုပ်ဆောင်ရမယ်။ ဘာပဲဖြစ်ဖြစ် အိမ်နီးချင်း တိုင်းပြည်ဆိုတာ တရုတ်စကားပုံတွေထဲမှာ “အဝေးမှာရှိတဲ့ ဆွေးနွေးထက် အိမ်နီးနားချင်း ဆွေးနွေးက ပိုအားကိုးရတယ်” ဆိုတဲ့ စကားပုံ ရှိပါတယ်။ အိမ်နီးနားချင်း အင်အားကြီးနိုင်ငံ က ခေါင်းဆောင်လာတယ်။ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်တာ နှစ် ၇၀ ပြည့်လို့ ဂုဏ်ပြုတဲ့ အထိမ်းအမှတ်နဲ့ လာတာပါ။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း - ဝင်းဝင်းမော်၊ ဥမ္မာသန့်၊ ဓာတ်ပုံ - လှမိုး

# မြင်းစီးအားကစားပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့် မကွေး FC ကွင်းကို တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှု

မကွေး ဇန်နဝါရီ ၁၅ (၇၃) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အထိမ်းအမှတ်အဖြစ် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၊ မြန်မာနိုင်ငံ မြင်းစီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်နှင့် ပြည်သူ့များ ပူးပေါင်း၍ မကွေးတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်ဖလား ပထမအကြိမ် မြင်းစီးအားကစား ဖိတ်ခေါ်ပြိုင်ပွဲကို ဖေဖော်ဝါရီ ၁၀ ရက်မှ ၁၂ ရက်အထိ မကွေးမြို့ အစိုးရစက်မှုလက်မှုသိပ္ပံလမ်းရှိ မကွေး FC ကွင်း၌ စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည် ဖြစ်ရာ ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့် မကွေး FC ကွင်းကို

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာ အောင်မိုးညိုက ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်တွင် ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုခဲ့သည်။ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်အား တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ် ဦးဆန်းလင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ မြင်းစီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းစီးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌတို့က မြင်းပြိုင်ကွင်းလုပ်ငန်းများနှင့် မြင်းပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းတင်ပြကာ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများနှင့် ပတ်သက်၍ လိုအပ်သည်များကို

တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က မှာကြားခဲ့သည်။ ပထမအကြိမ် မြင်းစီးအားကစားပြိုင်ပွဲကျင်းပမည့် မကွေး FC ကွင်းအတွင်း မြင်းပြိုင်ကွင်းနှင့် မြင်းပြေးလမ်းပြင်ဆင်မှုများကို တိုင်းဒေသကြီးဥပဒေချုပ် ဦးဆန်းလင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ မြင်းစီးအားကစားအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး မြင်းစီးအသင်း ဥက္ကဋ္ဌ အတွင်းရေးမှူးနှင့် အသင်းဝင်များက ဝိုင်းဝန်းကြည့်ရှု ဆောင်ရွက်လျက် ရှိပြီး အဆိုပါပြိုင်ပွဲတွင် ခုနစ်အကြီးတန်း၊ ခုနစ်



မြင်းပြိုင်ကွင်းပြင်ဆင်မှုကို ဝန်ကြီးချုပ် ဒေါက်တာအောင်မိုးညို ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုနေစဉ်။

အလတ်တန်း၊ ခုနစ်အငယ်တန်း၊ အသားကျ အလှပြပွဲ စသည့် ပွဲစဉ်များ ထည့်သွင်းကျင်းပစီးပြိုင်ပွဲများနှင့် မြင်းစီးစွမ်းရည် သရုပ်ပြပွဲ၊ သွားမည်ဟု သိရသည်။ သန်းနိုင်ဦး(ငဖ)

## ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား (၂၆)မြို့နယ် ရိုးရာခြင်းပြိုင်ပွဲ ကျင်းပ

ပုသိမ် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဝန်ကြီးချုပ်ဖလား (၂၆) မြို့နယ် ရိုးရာခြင်းပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲကို ပုသိမ်မြို့ ကိုးသိန်းအားကစားရုံ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးလှမိုးအောင် တက်ရောက်အားပေးခဲ့သည်။ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ခြင်းလုံးအားကစားနည်းသည် အသင်းလိုက် စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ပြိုင်ပွဲဝင်ရသည့် အားကစားနည်းဖြစ်ပြီး တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး နားလည်မှုရှိမှသာ ပြိုင်ပွဲများတွင် အောင်မြင်မှုရရှိမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခု ပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် အသင်းများအနေဖြင့် မိမိတို့အသင်း၏ ချစ်ခင်မှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှုများကို ပြသပြီး အောင်မြင်မှုရရှိအောင် ကြိုးစားကြရန် လိုကြောင်း၊ ထို့အပြင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအနေဖြင့် ပြည်နယ်နှင့်တိုင်းဒေသကြီး ပြိုင်ပွဲများတွင် တံခွန်စိုက်ခိုင်း သုံးနှစ်ဆက်တိုက်ရရှိဖူးသည့် အစဉ်အလာကောင်းကို မိမိတို့လက်ထက်တွင် ပြန်လည်ရရှိအောင် စွမ်းဆောင်ကြရန် လိုကြောင်း အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က (၂၆)မြို့နယ် ရိုးရာခြင်းပြိုင်ပွဲကို ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ရိုးရာခြင်း သရုပ်ပြကစားမှုနှင့် ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများ၏ ယှဉ်ပြိုင်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကာ ဆုများ ချီးမြှင့်ခဲ့သည်။ တိုင်းဒေသကြီး(ပြန်/ဆက်)

## ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် UNDP မှ လာရောက်တွေ့ဆုံ

ပဲခူး ဇန်နဝါရီ ၁၅ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် UNDP မှ တာဝန်ရှိသူ မစ္စတာ ဂေါ်ဒွန်ဂျွန်ဆန် ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့သည် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းအား ပဲခူးမြို့ရှိ တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရုံး ဝန်ကြီးချုပ်ဧည့်ခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၄ ရက်က

လာရောက်တွေ့ဆုံ ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။ တွေ့ဆုံရာတွင် UNDP တာဝန်ရှိသူက ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးကိစ္စရပ်များကို UNDP နှင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ အထိုက်အလျောက် အောင်မြင်မှုများ ရရှိနေပြီဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုအခါ UNDP မှ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးတာဝန်ခံ

သည် စာချုပ်သက်တမ်းပြည့်၍ ဝန်ထမ်းအသစ်များ ထပ်မံခန့်အပ်ကာ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေး လုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ၂၀၂၀-၂၀၂၁ ခုနှစ်များတွင် လည်း လူမှုရေးနှင့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင် ထိခိုက်မှုမရှိစေဘဲ တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အလှူရှင်နိုင်ငံများကလည်း UNDP ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုများကို အချိန်တိုင်း စောင့်ကြည့်လေ့လာလျက် ရှိကြောင်း ရှင်းလင်းတင်ပြခဲ့သည်။ ထို့နောက် တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းက ပြန်လည်ဆွေးနွေးရာတွင် UNDP မှ ဝန်ထမ်းပြောင်းလဲမှုအပေါ် သီးခြားမှတ်ချက်ပြုရန်မရှိကြောင်း၊ အဓိကအားဖြင့် မိမိတို့တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း UNDP နှင့် ပူးပေါင်း၍ ရရှိလာမည့် ထောက်ပံ့ငွေများကို ဒေသအတွက် လိုအပ်မည့် စာသင်ကျောင်း၊ ဆေးခန်း၊ ကျေးလက်လမ်း/တံတားများ ဆောက်လုပ်မှုအတွက် ကူညီပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ UNDP အနေဖြင့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများကို ဆက်လက်၍ ဦးစားပေး ထောက်ပံ့ကူညီသွားမည်ကို သိရသဖြင့် ကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်း ပြန်လည်ပြောကြားခဲ့သည်။ အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းနှင့်အတူ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဦးညွန့်ရွှေ၊ အစိုးရအဖွဲ့ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးလှမင်းထွဋ်နှင့် သက်ဆိုင်ရာ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ဌာနဆိုင်ရာများ၊ UNDP မှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက်ခဲ့သည်။ ဟိန်းထက်(ပဲခူး)



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းနှင့် UNDP မှ တာဝန်ရှိသူတို့ အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

## ရေဖြူမြို့နယ်၌ တောင်သူများအား လယ်ယာမြေ လုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၇)များ ပေးအပ်

ရေဖြူ ဇန်နဝါရီ ၁၅ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ထားဝယ်ခရိုင် ရေဖြူမြို့နယ်အတွင်းမှ တောင်သူများအား လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၇)များ ပေးအပ်ပွဲကို ရေဖြူမြို့နယ် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အောင်သာဝတီခန်းမ၌ ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်က ကျင်းပခဲ့ရာ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြင့်မောင်က တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားခဲ့သည်။ တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ်က ဒေသခံတောင်သူများ၏ လိုအပ်ချက်ဖြစ်သော လယ်ယာမြေလုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၇)များ ဆက်လက်ထုတ်ပေးနိုင်ရေးကို တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့နှင့် ဌာနဆိုင်ရာများက လုပ်ထုံးလုပ်နည်းနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားပြီးနောက် တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများက ဒေသခံတောင်သူ ၇၁ ဦးအား လယ်ယာမြေ လုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ် ပုံစံ(၇)များ ပေးအပ်ခဲ့ကြသည်။ မြို့နယ်(ပြန်/ဆက်)

ဆောမြို့ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း စာကြည့်တိုက်အတွက် စာအုပ်များနှင့် စာရေးဆရာကိုယော(ဘောဂဗေဒ)က ဇန်နဝါရီ ၁၃ ရက်က ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆောအထကကျောင်း သီဟသူရညိုအေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် လှူဒါန်းပွဲတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ညိုညိုရီက အမှာစကားပြောကြားပြီးနောက် အလှူရှင်

စာရေးဆရာကိုယော(ဘောဂဗေဒ)က စာအုပ်များပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်း ရည်ရွယ်ချက်များ၊ စာဖတ်ခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများနှင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအတွက် စိတ်ဓာတ်ခွန်အားဖြစ်စေမည့် စကားလက်ဆောင်များ ပြောကြားပြီး စာအုပ်မျိုးစုံ ၂၅၅ အုပ်နှင့် စာစောင်များကို ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဇော်မျိုးသန်း(ပြန်/ဆက်)

ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသော

**ကလေးစာပေပွဲတော်**

စာအုပ်စာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ

( ဟားကန်မြို့ )

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ(၁၇၊ ၁၈)ရက်(သောကြာ၊ စနေ)နေ့၊ နံနက်(၉:၀၀)နာရီမှ ညနေ(၅:၀၀)နာရီထိ

မည်သူမဆို ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

လွတ်လပ်ရေးကျောက်တိုင်တွင်း၊ မော်ဝမ်းရပ်ကွက်၊ ဟားကန်မြို့။

ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန၊ အခြေခံပညာဦးစီးဌာနနှင့် ဟဟွန်ခရိုင်စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီတို့ ပူးပေါင်းစီစဉ်ကျင်းပသော

**ကလေးစာပေပွဲတော်**

စာအုပ်စာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ

( ဟဟွန်မြို့ )

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်၊ ဇန်နဝါရီလ(၁၈၊ ၁၉)ရက်(စနေ၊ တနင်္ဂနွေ)နေ့၊ နံနက်(၉:၀၀)နာရီမှ ညနေ(၄:၀၀)နာရီထိ

မည်သူမဆို ပါဝင်ဆင်နွှဲနိုင်ပါသည်။

အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း၊ ဟဟွန်မြို့။









### အထူးလှိုက်လှဲစွာ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း



၂၀၂၀ခုနှစ်၊ ( ၇၂ )နှစ်မြောက်၊ လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် အစိုးရအဖွဲ့၏ အမိန့်ကြော်ငြာစာအမှတ် ( ၁/၂၀၂၀ )ဖြင့် သုဓမ္မမင်္ဂလာတေရ ဦးကျော်သူအား " သီရိသုဓမ္မမင်္ဂလာတေရဘွဲ့တံဆိပ် "တော်ကို ထိုက်ထိုက်တန်တန် ထပ်ဆင့်ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်း ခံရသည့်အတွက်အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါသည်။ အနာဂတ်တွင်လည်း ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ သက်ရှည် ကျန်းမာချမ်းသာစွာဖြင့် ချစ်သောမိသားစုတို့နှင့်အတူ အမျိုးဘာသာသာသနာအကျိုး၊ တိုင်းပြည်နှင့်လူမျိုး အကျိုးတို့ကို ဆတက်ထမ်းပိုးတိုး၍ သယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်းအထူးလှိုက်လှဲဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက် စွာဖြင့် ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။

ဒေါက်တာဦးဝင်းမြင့် + အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသိင်္ဂီ ဒေါ်ခိုင်ခိုင်ဦး  
မြတ်မေတ္တာမွန်ကုမ္ပဏီလီမိတက်

### အထူးလှိုက်လှဲစွာ ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ခြင်း

၂၀၂၀ခုနှစ်၊ ( ၇၂ )နှစ်မြောက်၊ လွတ်လပ်ရေးနေ့တွင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့၏ အမိန့်ကြော် ငြာစာအမှတ် ( ၁/၂၀၂၀ )ဖြင့်ထုတ်ပြန်ကြော်ငြာ၍ ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ချီးမြှင့်အပ်နှင်းခြင်းခံရသည့် လေးကျွန်းသူညီအစ်မ များဖြစ်ကြသော -



" အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသိင်္ဂီ " ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ထိုက်ထိုက်တန်တန် ချီးမြှင့်ခံရသော ဒေါ်ရင်ရွှင်



" အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသိင်္ဂီ " ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ထိုက်ထိုက်တန်တန် ချီးမြှင့်ခံရသော ဒေါ်လှလှဝေ



" အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသိင်္ဂီ " ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ထိုက်ထိုက်တန်တန် ချီးမြှင့်ခံရသော ဒေါ်တင်လတ်မင်း



" သီရိသုဓမ္မသိင်္ဂီ " ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ထိုက်ထိုက်တန်တန် ချီးမြှင့်ခံရသော ဒေါ်စန်းစန်းရီ



" သီရိသုဓမ္မသိင်္ဂီ " ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ထိုက်ထိုက်တန်တန် ချီးမြှင့်ခံရသော ဒေါ်ရည်ပိုင်းဦး



" သီဟသုဓမ္မသိင်္ဂီ " ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ထိုက်ထိုက်တန်တန် ချီးမြှင့်ခံရသော ဒေါ်ခိုးသတ္တမောင်



" သုဓမ္မသိင်္ဂီ " ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ထိုက်ထိုက်တန်တန် ချီးမြှင့်ခံရသော ဒေါ်နန်းခင်ညွန့်



" သုဓမ္မသိင်္ဂီ " ဘွဲ့တံဆိပ်တော်ထိုက်ထိုက်တန်တန် ချီးမြှင့်ခံရသော ဒေါ်အေးအေးမြင့်

တို့အား ဘွဲ့တံဆိပ်တော်များအပ်နှင်းခြင်းခံရသည့်အတွက် အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါသည်။ အနာဂတ်တွင်လည်း ကိုယ်စိတ် နှစ်ဖြာ သက်ရှည်ကျန်းမာချမ်းသာစွာဖြင့် ချစ်သောမိသားစုတို့နှင့်အတူ အမျိုးဘာသာသာသနာအကျိုး၊ တိုင်းပြည်နှင့်လူမျိုးအကျိုး တို့ကို ဆတက်ထမ်းပိုးတိုး၍ သယ်ပိုးဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်းအထူးလှိုက်လှဲဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာဖြင့် ဆုမွန်ကောင်းတောင်း အပ်ပါသည်။

ဒေါက်တာဦးဝင်းမြင့် + အဂ္ဂမဟာသီရိသုဓမ္မသိင်္ဂီ ဒေါ်ခိုင်ခိုင်ဦး  
မြတ်မေတ္တာမွန်ကုမ္ပဏီလီမိတက်











ဦးလှထွန်းမေတ္တာရိပ်မွန်(ကင်ဆာ)ဖောင်ဒေးရှင်းသို့ အလှူငွေလှူဒါန်းခြင်း



ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ မြေနီကုန်း ကျောင်းလမ်း၊ အမှတ်-၁၅/၁ နေအိမ်နားထိုင်ရေးအဖွဲ့အစည်း (ကင်ဆာ) ဖောင်ဒေးရှင်းသို့ အလှူငွေ ကျပ်(၁၀) သိန်းတို့ကို လှူဒါန်းရာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြင့်နှင့် သူနာပြုမှူး ဒေါ်ဝင်းဝင်းရွှေတို့မှ လက်ခံယူပါသည်။

လှူဒါန်းမှုအပေါ်နတ်လှသာအုစုအဖွဲ့အစည်း

နေဖြူမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်)နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေးဖိတ်ကြားခြင်း

နေဖြူမြို့နယ်အသင်း(ရန်ကုန်) နှစ်ပတ်လည်အစည်းအဝေး သက်ကြီးပုစောပွဲနှင့် ပညာရည်ချွန်ဆုပေးပွဲအခမ်းအနားကို ၂၀-၂၁-၂၀၂၀ ရက်(တနင်္ဂနွေနေ့) နံနက်(၈:၀၀)နာရီတွင် ဗဟိုရုံးမြို့နယ်၊ ကြားတောရလမ်း၊ စောဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မောရမြို့နယ်၊ ပြင်လည်မြို့နယ်အသင်း၊ နေဖြူမြို့နယ်အသင်းအသင်းများ စုညီစွာတက်ရောက်ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

အပေါင်၊ ချေးငွေ၊ လျော်ကြေး နှင့် နှစ်နှာကြေးရရှိမှုဆိုင်ရာဥပဒေသိကျောင်းစတင်ပို့ချခြင်း

Advertisement for a course on laws regarding loans, interest, and annual payments. Includes a list of topics and contact information for Myanmar Brother.

ကုန်အမှတ်တံဆိပ်သတိပေးကြေညာချက်

Advertisement for 'Nine Purified Drinking Water' featuring an image of the product bottle and text describing its purity and availability.

အထက်ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်နှင့် ကုန်သွယ်မှု အမှတ်အသားဖြင့် ရောင်းချသူကြီး တို့ကို မိမိတို့၏ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်နှင့် စပ်လျဉ်းပတ်သက်သည့် ကိစ္စများပေါ်တွင်...

"FC EXPRESS အမှတ်တံဆိပ်နှင့် ပတ်သက်၍ သတိပေးကြေညာချက်"

Advertisement for FC Express, a courier service. Includes the company logo and text about their services and contact details.

"FC EXPRESS အမှတ်တံဆိပ်နှင့် ပတ်သက်၍ သတိပေးကြေညာချက်"

Advertisement for FC Express, a courier service. Includes the company logo and text about their services and contact details.

"YTO EXPRESS အမှတ်တံဆိပ်နှင့် ပတ်သက်၍ သတိပေးကြေညာချက်"

Advertisement for YTO Express, a courier service. Includes the company logo and text about their services and contact details.

Advertisement for 'Nine Purified Drinking Water' featuring an image of the product bottle and text describing its purity and availability.

"DEPPON EXPRESS အမှတ်တံဆိပ်နှင့် ပတ်သက်၍ သတိပေးကြေညာချက်"

Advertisement for DEPPON Express, a courier service. Includes the company logo and text about their services and contact details.

ကုန်ကွက်နိုင်ကြောင်းအချာသိစေရန်ကြော်ငြာခြင်း

Advertisement for Myanmar YTO Express, a courier service. Includes the company logo and text about their services and contact details.

"ကုန်ကွက်ရန်ကြော်ငြာ"

Advertisement for Myanmar YTO Express, a courier service. Includes the company logo and text about their services and contact details.

Advertisement for Myanmar Brother, a company providing various services. Includes contact information and a list of services.

Advertisement for Myanmar Brother, a company providing various services. Includes contact information and a list of services.









## ကျေးဇူးတင်လွှာ

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ နိုင်ငံတော်ပဟိုသံယာဝန်ဆောင်အဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယာ၊ ဓမ္မပိနယာနလောမ၊ မူလဒွါရ နိကာယဂိုဏ်းတော်ကြီး၏ ဂဏာမိပတိ၊ တေရဿမ သာသနာပိုင်ဖြစ်တော်မူသော ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ သာယာဝတီခရိုင်၊ လက်ပံတန်းမြို့နယ်၊ ဒီးဖြူကုန်းကျေးရွာအုပ်စု၊ ဒီးဖြူကုန်းရွာမ၊ မရွှေမာရုံကျောင်းတိုက်၊ ပဓာနနာယက ဘဒ္ဒန္တဗုဒ္ဓကံရ မဟာထေရ်မြတ်၊ သက်တော် (၁၀၁)နှစ်၊ သိက္ခာဝါတော် (၇၅)ပါ။ သက်တော်ရှည်ဆရာတော်ဘုရားကြီး၏ အန္တိမ အဂ္ဂိသာဓကိဋ္ဌနပုဇော်ပွဲသဘင်ကို ၂၀၁၉ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ (၂၉)ရက်နေ့တွင် စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာဖြင့် အောင်မြင်စွာ ကျင်းပပူဇော်ရာတွင် အဘက်ဘက်မှ အလှူတော်ငွေအား လူအား အကူအညီ ပေးကြပါသော ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရ အဖွဲ့ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဝင်းသိန်းနှင့် ဇနီးအား လည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီး ဦးခင်မောင်ရင်နှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအား လည်းကောင်း၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဈာပနကျင်းပရေးကော်မတီအား လည်းကောင်း၊ သာယာဝတီခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဈာပနကျင်းပရေးကော်မတီအား လည်းကောင်း၊ လက်ပံတန်းမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာဈာပနကျင်းပရေးကော်မတီအား လည်းကောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့၊ လက်ပံတန်းမြို့နယ် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးကြီးနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင် အမျိုးသား၊ အမျိုးသမီးများအား လည်းကောင်း၊ လက်ပံတန်းမြို့နယ် ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ကျန်းမာရေး ဝန်ထမ်းများအား လည်းကောင်း၊ ခရိုင်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့မှူးနှင့် ဒီးဖြူကုန်းမြို့ မြန်မာနိုင်ငံမီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များအား လည်းကောင်း၊ အုပ်စုအသီးသီးမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် ကျေးဇူး တင်ထိုက်သူများကို အထူးကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်းဈာပနကျင်းပရေးကော်မတီက ကျေးဇူးတင်လွှာဖြင့် ဂုဏ်ပြုကျေးဇူးတင်အပ်ပါသည်။



ဈာပနကျင်းပရေးကော်မတီ  
မရွှေမာရုံကျောင်း၊ ဒီးဖြူကုန်းကျေးရွာအုပ်စု  
ဒီးဖြူကုန်းရွာမ၊ လက်ပံတန်းမြို့နယ်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန  
ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး/ကျသရေးဦးစီးဌာန  
ချင်းပြည်နယ်၊ ဟားခါးမြို့၊  
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ချင်းပြည်နယ်ကျသရေးဦးစီးဌာနလက်အောက်ရှိ ခရိုင်/မြို့နယ်/တိုက်နယ်ဆေးရုံများအတွက် လိုအပ်သော FDA အသိအမှတ်ပြု ဆေးဝါးများစာရင်းအသေးစည်းများကို ဖြန့်ဖြူးအသုံးပြုရန် ဝယ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်။ ဆေးဝါးဌာနများထံမှ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူအပ်ပါသည်။

၂။ ချေးနှုန်းတင်သွင်းလွှာပုံစံများ - ၁၆-၁-၂၀၂၀ရက်(ကြာသပတေးနေ့)၊ စတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၆-၁-၂၀၂၀ရက် (တနင်္လာနေ့)၊ ညနေ ၄:၀၀နာရီ တင်ဒါပိတ်မည့်ရက်နှင့်အချိန် - ၁၅-၁-၂၀၂၀ရက် (တနင်္လာနေ့)၊ ညနေ ၄:၀၀နာရီ

၃။ တင်ဒါစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများနှင့် ဆေးဝါးစာရင်းများကို သိရှိလိုပါက အောက်ပါလိပ်စာတွင် ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ပြည်နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေး/ကျသရေးဦးစီးဌာနမှူးရုံး  
ချင်းပြည်နယ်၊ ဟားခါးမြို့၊ ဖုန်း-၀၇-၀၇-၂၅၈၄၅

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ  
ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန  
အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန  
နည်းပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်)  
ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနားခေတ်ပွဲနှင့်စီဒီယိုရိုက်ကူးရန်  
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

၁။ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အဆင့်မြင့်ပညာဦးစီးဌာန၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်)၏ (၁၇)ကြိမ်မြောက် ဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနားကို ၂၀၂၀ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁၁နှင့် ၁၂ ရက်တို့တွင် ရန်ကင်းတက္ကသိုလ်အုပ်ချုပ်ရေးဌာန၊ နည်းပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်) တစ်စတင် ခေတ်ပွဲနှင့် စီဒီယိုရိုက်ကူးရန် အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းအား ရောင်းချနိုင်ပါကြောင်း ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါသည်။

(က) တင်ဒါပိတ်မတင်ရောင်းချမည့်ရက် - ၁၇-၁-၂၀၂၀ရက်

(ခ) တင်ဒါခေါ်ယူခြင်းအခမ်းအနားအချိန် - ၂၄-၁-၂၀၂၀ရက် မွန်းလွဲ ၂နာရီ

(ဂ) တင်ဒါဖွင့်မည့်ရက်/အချိန် - ၂၄-၁-၂၀၂၀ရက် မွန်းလွဲ ၂နာရီ

၂။ တင်ဒါပုံစံများကို ဝေဖန်ရေးဌာန နည်းပညာတက္ကသိုလ်(သန်လျင်)တွင် တစ်စတင်လျှင် ၂၀၀၀/- ကျပ်နှစ်ထောင်နှုန်းဖြင့် ဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို ရုံးချိန်အတွင်း (ဖုန်း-၀၉-၆၅၇၇၀၇၀၂၅၀၊ ၀၉-၇၉၆၆၆၇၁၉၈၅) တို့သို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင်ပါသည်။

ခေတ်ပွဲနှင့်စီဒီယိုရိုက်ကူးရန်  
စီစစ်ရွေးချယ်ရေးကော်မတီ

**အမည်မှန်**  
တောင်သာမြို့နယ်၊ ကျေးကျေးရွာနေ ဦးမင်းကို ၉/တသန(နိုင်) ၁၄၄၇၉၉၏ သမီးဖြစ်သူ အထက(၈)ရွာ(၈)၊ KOTနန်းမှ မယုန်းဖွင့်ဖြူ၏ အမည်မှန်မှာ မမြတ်နိုးအိမ်ဖြစ်ပါကြောင်း။ မမြတ်နိုးအိမ်

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း**  
ပေါက်တေးမြို့နယ်၊ သာဇေကျေးရွာအုပ်စု၊ ကန်ချောင်းကျေးရွာနေ ဦးဘစော၏သား မောင်ကျော်စောနိုင်နှင့်မောင် ကျော်စိုးနိုင် ၁၁/ပတန(နိုင်) ၀၆၇၈၃၂၅၁ တစ်ဦးတည်းဖြစ်ပါကြောင်း။ မောင်ကျော်စောနိုင်(ခ)မောင်ကျော်စိုးနိုင်

**အမည်ပြောင်း**  
မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ မြောင်းဘေ အထက၊ ဆွေမာနန်းမှ ဦးလှသိန်းမောင်၏သမီး မသုတည်စုအား မနန္ဒာနီဟု ပြောင်းလဲခေါ်ပါရန်။ မနန္ဒာနီ

**MINGALAR CINEMAS** Mingalar Cinemas facebook

သမ္မတ ၀၁-၂၄၆၆၂ ၀၁-၂၄၆၆၂	သွင် ၀၁-၄၇၂၈၄ ၀၉၃၃၂၃၃၆၀	မင်္ဂလာ(၁) ၀၁-၂၄၆၆၂၊၂၄၆၆၂	မင်္ဂလာ(၂) ၀၉-၂၆၆၆၆၀၉၂	GoldClass ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂	မင်္ဂလာစံပြ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂	မင်္ဂလာမ/ဥက္ကလာ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂
၀၉ ၄၀၂၁၉၅၅၅ ၀၉ ၄၀၂၁၉၅၅၅ ၀၉ ၄၀၂၁၉၅၅၅	၀၉ ၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉ ၅၅၅၅၅၅၅ ၀၉ ၅၅၅၅၅၅၅	၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂	၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂	၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂	၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂	၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂ ၀၉ ၂၆၆၆၆၀၉၂

**THE GRUDGE**  
နေပြည်တော်၊ မင်္ဂလာ(၂)၊ မင်္ဂလာစံပြ၊ ဂမန်းပွင့်၊  
စိန်ဂေဟာ၊ မ/ဥက္ကလာ၊ ဘုရင့်နောင်၊ GoldClass၊  
တောင်အို၊ တောင်- NEW 3D, icon  
မန္တလေး- မင်္ဂလာဒိုင်၊ Central Point, မုံရွာ- Ocean

**UNDERWATER**  
နေပြည်တော်၊ GoldClass၊ မုဒိမ်း - ရွှေပြည်သာ  
IP MAN 4 နေပြည်တော်၊ ဂမန်းပွင့်၊ GoldClass၊  
တာဝန်မှောင်ကြိုး - ဂမန်းပွင့်၊ GoldClass၊  
ချည် - ရှေ့ဆောင်၊ ဂမန်းပွင့်၊ ဘုရင့်နောင်၊  
GoldClass၊ တောင်အို၊ မြည် - ထွန်းသီရိ  
မန္တလေး - မင်္ဂလာဒိုင်၊ မုဒိမ်း - icon၊  
တာဝန်မှောင်ကြိုး - ရှေ့ဆောင်၊ မန္တလေး - မင်္ဂလာဒိုင်၊ မုဒိမ်း၊  
မိန်းမတစ်ယောက်ရဲ့ ဖွဲ့စည်းမှု

တောင်- NEW 3D, icon  
မတူး - စံပြ  
မုဒိမ်း - icon၊ ရွှေဟင်္သာ မော်လမြိုင် - ဘုရင့်  
မုံရွာ - မင်္ဂလာမြဝကျောင်း၊ Ocean မုဒိမ်း - ရွှေပြည်သာ

**သွေးတိုးကျ သွေးတိုးကျ**

# သန္နိဿ

သွေးတိုးကျသေး

ကြော်ငြာခွင့်ပြုချက်အမှတ်  
တာဝန်က (စာနယ်ဇင်း)  
014/0819

တိုင်ရင်းဆေးဝါးများ  
TMR 012355 (0919)

လပြည့်သခွာ တိုင်းရင်းဆေးဝါးထုတ်လုပ်ရေး ပြည်လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
ဖုန်း - ၀၉ ၄၄၈၀၄၄၄၇၊ ၀၉ ၂၆၀၉၉၂၆၅၃၊ ၀၉ ၄၂၄၄၄၂၄၄၅

**ကျွန်တော်** ခွန်မောင်လုံး ၁၃/ဆဆန(နိုင်) ၀၉၇၄၈၈ ၏ နိုင်ငံကျူးလက်မှတ်အမှတ် (မမှတ်မီ) သည် ကျွန်တော်ဆုံးသွားပါသည်။

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ကျွန်မ မယ်လေး ၁၃/ဟပန(နိုင်) ၁၀၂၄၁ ၏ နိုင်ငံကျူးလက်မှတ်အမှတ် (မမှတ်မီ) သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသည်။

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ကျွန်မ မအေးကလျာ ၁၃/ဟပန(နိုင်) ၀၉၉၂၁ ၏ နိုင်ငံကျူးလက်မှတ်အမှတ် (မမှတ်မီ) သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသည်။

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ကျွန်မ မအေးကလျာ ၁၃/ဟပန(နိုင်) ၀၉၉၂၁ ၏ နိုင်ငံကျူးလက်မှတ်အမှတ် (မမှတ်မီ) သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသည်။

**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ကျွန်မ မအေးကလျာ ၁၃/ဟပန(နိုင်) ၀၉၉၂၁ ၏ နိုင်ငံကျူးလက်မှတ်အမှတ် (မမှတ်မီ) သည် ပျောက်ဆုံးသွားပါသည်။





# ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတက်ရောက်

## အစိုးရနှင့်ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍတို့ ပူးပေါင်းမှုပိုမိုအားကောင်းမှသာ ရည်မှန်းချက်များ အောင်မြင်တိုးတက်နိုင်မည်ဖြစ်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၁၅  
 ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ (၁၁) ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ သန်းမြင့်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးသန့်စင်မောင်နှင့် ဦးဝင်းခိုင်၊ ပြည်ထောင်စုရှေ့နေချုပ် ဦးထွန်းထွန်းဦး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဝင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုးသိန်း၊ လုပ်ငန်းကော်မတီ (၅)ခုမှ ဥက္ကဋ္ဌများနှင့် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌများ၊ Ease of Doing Business Ranking တိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းအဖွဲ့များမှ စာမျက်နှာ ၁၂ ကော်လံ ၁



ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေ ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကော်မတီ၏ (၁၁)ကြိမ်မြောက် လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ သတင်းစဉ်

### ဖူဆယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲတွင် ဇယားထိပ်ဆုံးမှ VUC နှင့် MIU အသင်း နိုင်ပွဲဆက်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅  
 ၂၀၁၉-၂၀၂၀ ရာသီ MFF ဖူဆယ်လိဂ်ပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၁၃) ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းမှစ၍ အမျိုးသားအားကစားပြိုင်ပွဲရုံ-၂ လှိုင်ညွှန်ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဇယားထိပ်ဆုံးမှ VUC အသင်းနှင့် လက်ရှိချန်ပီယံ MIU အသင်းတို့ နိုင်ပွဲဆက်ခဲ့သည်။



VUC အသင်းနှင့် MFF ယူ-၁၉ အသင်း ယှဉ်ပြိုင်ကစားစဉ်။ ဓာတ်ပုံ - MFF

ပွဲစဉ် (၁၃) တွင် မထင်မှတ်သည့် ရလဒ်အချို့ ထွက်ပေါ်ခဲ့ပြီး On Doctor နှင့် Winner အသင်းတို့ နိုင်ပွဲပျောက်ဆုံးခဲ့သည်။ တတိယနေရာမှ GV အသင်းသည် နိုင်ပွဲဆက်ခဲ့သော်လည်း ဂိုးရလဒ်အနေဖြင့် တစ်ဂိုးဖြင့်သာ အနိုင်ရခဲ့ပြီး တတိယနေရာရယူနိုင်ရန် အခြေအနေကောင်းသွားသလို ထိပ်ဆုံးမှနှစ်သင်းကိုလည်း လေးမှတ်အကွာဖြင့် ဖိအားပေးလျက်ရှိသည်။ ပွဲစဉ် (၁၃) တွင် GV အသင်းက Do Do Ko Ko အသင်းကို တစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ မြို့မ JV အသင်းက On Doctor အသင်းကို လေးဂိုး-နှစ်ဂိုး၊ VUC အသင်းက MFF ယူ-၁၉ အသင်းကို ဂိုးဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ လက်ရှိချန်ပီယံ MIU အသင်းက ဖူဆယ်လိဂ်အသင်းကို ခုနစ်ဂိုး-ဂိုးမရှိ၊ Dream Team အသင်းက လက်ဝဲသုန္ဒရအသင်းကို ခုနစ်ဂိုး-လေးဂိုးဖြင့် အနိုင်ရပြီး စာမျက်နှာ ၁၃ ကော်လံ ၁

**အမေဇန်သစ်တော၌ သစ်တောပြုန်းတီးမှု ၈၅ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ရှိလာ**

စာ ၁၉

**MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲပွဲစဉ် (၂) ဆက်လက်ကျင်းပမည်**

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၁၅  
 ၂၀၂၀ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ် (၂) ကို ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှ ၁၉ ရက်အထိ ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အဖွင့်ပွဲတွင် နိုင်ပွဲရထားသည့် ဟံသာဝတီနှင့် လက်ရှိချန်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်၊ ရတနာပုံအသင်းနှင့် စစ်ကိုင်းအသင်းတို့ ထိပ်တိုက်တွေ့ဆုံလျက်ရှိသည်။

ပွဲစဉ် (၂) အဖြစ် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်တွင် YUSC ကွင်း၌ ချင်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် မကွေးအသင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၁၆ ရက်တွင် ပဲခူး Grand Royal ကွင်း၌ ဟံသာဝတီအသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်း၊ မန္တလေးတိုင်းကွင်း၌ ရတနာပုံအသင်းနှင့် စစ်ကိုင်းအသင်း၊ မော်လမြိုင်ကွင်း၌ Southern အသင်းနှင့် ရခိုင်အသင်း၊ ဇန်နဝါရီ ၁၉ ရက်တွင် YUSC ကွင်း၌ ရန်ကုန်ယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ဇွဲကပင်အသင်း၊ ပုသိမ်ကွင်း၌ ဧရာဝတီအသင်းနှင့် အား/ကာသိပွဲအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည်ဖြစ်သည်။ ညီမြတ်သော်တာ

**PACIFIC**

“မိသားစုတစ်စုလုံး ကျန်းမာဖို့ ပိုက်တာဟုမ်း ကို သုံးကြစို့”

**VITAHOME**  
Soft Cap.

www.onlineshop.aa.com.mm တွင် AA Medical Products Ltd. မှ ဆေးများကို online မှ တိုက်ရိုက်ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။ အိမ်တိုင်ရာရောက် ပို့ဆောင်ပေးပါသည်။